
Zápis z 12. zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje 
konaného dne 12. prosince 2022 

 
 
Zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje (ZOK) bylo zahájeno dne 12. 12. 2022 
v 10:00 hod. ve velkém zasedacím sále budovy Magistrátu města Olomouc, Hynaisova 
10, Olomouc. Zasedání se zúčastnilo 49 členů zastupitelstva kraje, 6 členů bylo 
nepřítomno. 
 
Z účasti na zasedání byli omluveni: Miroslava Ferancová, Jana Konvičková, Ivo Mareš, 
Milada Sokolová, Daniel Vitonský a Jan Zahradníček.  
 
V úvodu zasedání nebyli přítomni: Tomáš Müller (příchod 10:05 hod.), Radim Fiala 
(příchod 10:14 hod.), Matouš Pelikán (příchod 10:20 hod.), Zdeňka Dvořáková 
Kocourková (příchod 10:25 hod.). 
 
Zasedání předčasně opustili: Petr Vrána (odchod 13:32 hod.), Miroslav Žbánek 
(odchod 13:48 hod.), Zdeněk Šestořád (odchod 14:03 hod.), Sieglinde Mimrová 
(odchod 14:05 hod.), František Jura (odchod 14:05 hod.). 
 
Zasedání řídil hejtman Olomouckého kraje (OK) Josef Suchánek (předsedající). 
 
 
 

1. Zahájení, volba pracovních komisí a ověřovatelů zápisu, schválení 
programu zasedání 

 
Josef Suchánek zahájil zasedání zastupitelstva. Úvodem připomněl, že v souladu 
s platným Jednacím řádem ZOK je ze zasedání zajištěn on-line přenos a pořizován 
audiovizuální záznam pro zveřejnění na webových stránkách kraje. Také je pořizován 
zvukový záznam pro účely zápisu ze zasedání. 
Upozornil, že v audiovizuálním záznamu budou anonymizovány případné osobní 
údaje a citlivé údaje třetích osob, které při jednání zastupitelstva zaznějí při 
projednávání jednotlivých bodů. Tato automatická anonymizace se nevztahuje na 
osobní údaje členů zastupitelstva či jiných úředních osob, ani osob z řad veřejnosti, 
které aktivně na zastupitelstvu vystupují. Přítomné osoby mají právo na námitku proti 
takovému zpracování osobních údajů. Námitka bude zaznamenána do zápisu 
a v případě uznání námitky bude před zveřejněním záznamu daná část záznamu 
upravena. Vše proběhne dle platného Jednacího řádu ZOK, který je k dispozici 
na webových stránkách OK a také u prezence zasedání. 
 
Konstatoval, že dle prezenční listiny je v danou chvíli přítomno 45 členů zastupitelstva. 
 
Sdělil, že pro přesnou informaci o počtu přítomných v sále bude provedena prezence 
pomocí hlasovacího systému – cvičným hlasováním. U prezence všichni obdrželi 
přenosné hlasovací jednotky včetně návodu na obsluhu. Cvičné hlasování spustí 
obsluha hlasovacího zařízení. Hlasuje se po zaznění gongu. Po zkušenostech 
z minulých zasedání doporučil hlasovat s prodlevou 2–3 vteřin po zaznění gongu. 
Zahájil cvičné hlasování (Hlasování č. 1 a 2). 
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Konstatoval, že přihlášeno je dle systému 44 členů ZOK s tím, že není započítán 
Ladislav Okleštěk, který měl technický problém s hlasovací jednotkou. Jednání je tak 
přítomna nadpoloviční většina všech členů zastupitelstva.  
 
Připomněl, že členové zastupitelstva se mohou hlásit o slovo v průběhu zasedání 
pomocí hlasovacího zařízení (v případě poruchy zvednutím ruky). Ke slovu je možno 
se přihlásit do ukončení diskuze. 
 
Určil zapisovatelkami Veroniku Dresslerovou a Kateřinu Zajíčkovou. Hlasovací 
zařízení pro dnešní zasedání obsluhuje a hlasování spouští Luděk Niče, kterého 
rovněž určil hlavním skrutátorem. 
 
Josef Suchánek požádal předsedy klubů o nominace ověřovatelů zápisu ze zasedání. 
Upozornil, že zápis z dnešního zasedání je nutné ověřit do čtvrtka 22. 12. 2022. 
 
Zastupitelstvo schválilo jako ověřovatele zápisu:  
- SPD   Martin Jirotka 
- ANO 2011  Vladimír Lichnovský   
- ODS   Jiří Hübner  
- Spojenci – KpOK Hana Vacková  
- PirSTAN  Martin Eliáš  
 
Přítomno 46, pro 46, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 3 
 
Josef Suchánek uvedl, že v souladu s platným jednacím řádem bude v případě 
potřeby zvolena mandátová a volební komise. 
 
K zápisu z jednání ZOK ze dne 26. 9. 2022 nebyly vzneseny žádné námitky, v souladu 
s Jednacím řádem ZOK se tedy zápis považuje za schválený. 
 
K dotazům členů zastupitelstva vzneseným na posledním zasedání dne 26. 9. 2022:  

V bodu Různé požádal Ing. Zahradníček o vysvětlení, proč nebyla řediteli Správy 
silnic OK přiznána odměna za rok 2020 a 2021. 
Písemné stanovisko bylo Ing. Zahradníčkovi zasláno dne 17. 10. 2022 (dopis 
hejtmana). Jan Zahradníček je z dnešního zasedání omluven, žádný doplňující dotaz 
k zaslané odpovědi do této chvíle nevznesl. 
 
 

Schválení programu zasedání zastupitelstva 
 
Josef Suchánek: Podkladové materiály byly zastupitelům k dispozici v aplikaci 
Předlohy od 28. 11. 2022 – šlo o body projednané do schůze Rady Olomouckého kraje 
(ROK) 21. 11. 2022. Od 28. 11. 2022 byly podkladové materiály k dispozici také 
občanům ve veřejné mobilní aplikaci a na webu OK.  
Dodatečně předkládané body byly v aplikaci Předlohy k dispozici od 6. 12. 2022. 
Součástí dodatečně zasílaných materiálů byl také doplněný návrh programu, který byl 
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od 6. 12. 2022 zveřejněn na úřední desce a webových stránkách kraje. Všechny 
dodatečné materiály byly rovněž k dispozici občanům od 6. 12. 2022, a to jak ve 
veřejné mobilní aplikaci, tak na webových stránkách.  
Na stůl v den zasedání jsou všem zastupitelům předloženy materiály: Příloha č. 6 
k bodu 3 Zpráva o činnosti ROK za uplynulé období, bod 78.1 – Smlouva o převodu 
akcií společnosti Servisní společnost odpady OK, a.s., na akcionáře spolek Odpady 
OK, z.s., bod 80 – Žádost o poskytnutí návratné finanční výpomoci z rozpočtu OK 
a bod 81 – Odměňování členů ZOK a členů výborů, komisí a zvláštních orgánů. 
 
Josef Suchánek upozornil, že v písemném návrhu programu, který byl zveřejněn 
týden před zasedáním, jsou obsahově podobné body navrženy ke sloučené rozpravě 
a hlasování. To však nevylučuje, že kdykoliv v průběhu zasedání se může dle čl. 5 
odst. 18 jednacího řádu hlasovat o jiném pořadí projednávání bodů. Součástí 
zveřejněného programu je i zařazení materiálů č. 80 a 81 předkládaných na stůl.  
Navíc je předkládán návrh na zařazení bodu č. 78.1 do aktualizované verze programu 
dnešního zasedání. Aktualizovaný program je předložen zastupitelům na stůl. Pro 
zjednodušení procesu navrhl hlasovat jedním hlasováním o zařazení nového bodu na 
stůl a o programu jako celku. 
 
Vyzval zastupitele k připomínkám k navrženému postupu. Nebyly vzneseny žádné 
připomínky k předloženému programu a doporučenému postupu. 
 
Program zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje: 
 
1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu, schválení programu zasedání 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 

Sloučení rozpravy k bodům 4. – 4.1., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – zápisy 

výborů 

4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 

4.1. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje – DODATEK - 
materiál bude předložen dodatečně 

5. Personální záležitosti Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva Olomouckého kraje 

6. Volba přísedících Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci 

7. Poskytnutí finančního daru z rozpočtu Olomouckého kraje obci Olšany  
u Prostějova 

Sloučení rozpravy k bodům 8. – 9., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dotační programy (DP) 2023 

hasiči 

8. Dotační program 13_01 Dotace na činnost a akce spolků hasičů  
a pobočných spolků hasičů Olomouckého kraje 2023 – vyhlášení 

9. Dotační program 13_02 Program na podporu JSDH 2023 – vyhlášení 
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Sloučení rozpravy k bodům 10.1. – 10.4.1., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – rozpočet OK 2022  

10.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – rozpočtové změny 

10.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – rozpočtové změny – DODATEK - materiál 
bude předložen dodatečně 

10.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – plnění rozpočtu k 30. 9. 2022 

10.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – splátka úvěru na financování oprav, investic 

a projektů 

10.3.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – splátka úvěru na financování oprav, investic 
a projektů – DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

10.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – čerpání úvěru na financování oprav, investic 
a projektů 

10.4.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – čerpání úvěru na financování oprav, investic 
a projektů – DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

11.1. Rozpočet Olomouckého kraje na rok 2023 – návrh rozpočtu 

11.2. Aktualizace postupu projednávání individuálních dotací a návratných finančních 
výpomocí z rozpočtu Olomouckého kraje pro rok 2023 

12. Střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého kraje na období 2024–2025 

Sloučení rozpravy k bodům 13.1. – 13.5.1., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – majetkoprávní 

záležitosti  

13.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku  

13.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – DODATEK - materiál 
bude předložen dodatečně 

13.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku  

13.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – DODATEK - 
materiál bude předložen dodatečně 

13.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku  

13.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – DODATEK 
- materiál bude předložen dodatečně 

13.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku  

13.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – DODATEK - 
materiál bude předložen dodatečně 

13.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého majetku  

13.5.1. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého majetku – 
DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 14. – 16., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – DP 2023 doprava  

14. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2023 – vyhlášení 

15. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti provozu 
a budování přechodů pro chodce 2023 – vyhlášení 
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16. Dotační program 09_03 Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských 
dopravních hřišť 2023 – vyhlášení 

Sloučení rozpravy k bodům 17. – 17.1., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – individuální dotace v oblasti 

dopravy  

17. Individuální dotace v oblasti dopravy – dodatky ke smlouvě o poskytnutí dotace 
se statutárním městem Přerov a s Mikroregionem Hranicko 

17.1. Individuální dotace v oblasti dopravy – dodatky ke smlouvám o poskytnutí dotace 
se statutárním městem Přerov - materiál bude předložen dodatečně 

18. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti provozu 
a budování přechodů pro chodce 2022 – dodatek ke smlouvě  
o poskytnutí dotace s městem Štěpánov 

19. Dodatek č. 35 zřizovací listiny příspěvkové organizace Správa silnic 
Olomouckého kraje 

20. Koncepce optimalizace a rozvoje silniční sítě II. a III. třídy Olomouckého kraje pro 
období 2022–2030 

Sloučení rozpravy k bodům 21. – 29., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dopravní obslužnost  

21. Zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou v roce 2023  
v Olomouckém kraji 

22. Zajištění dopravní obslužnosti železniční osobní regionální dopravou  
v roce 2023 v Olomouckém kraji 

23. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní obslužnosti 
území města Šumperk  

24. Dodatek č. 7 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní obslužnosti 
území statutárního města Přerova 

25. Dodatek č. 6 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní obslužnosti 
území města Zábřeh 

26. Dodatek č. 6 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní dopravě 
se Zlínským krajem - materiál bude předložen dodatečně 

27. Dodatek č. 6 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní dopravě 
s Moravskoslezským krajem  - materiál bude předložen dodatečně 

28. Smlouva o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní obslužnosti 
veřejnou linkovou osobní dopravou s Jihomoravským krajem 

29. Dodatek č. IV ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy mezikrajskými 
vlaky mezi Olomouckým a Zlínským krajem 

30. Dotační program 06_01_Program na podporu sportovní činnosti v Olomouckém 
kraji v roce 2023 – vyhodnocení - materiál bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 31. – 32., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – DP 2023 sport  

31. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém kraji v roce 
2023, DT 1 Podpora sportovních akcí, DT 3 Podpora reprezentantů ČR 
z Olomouckého kraje – vyhlášení 
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32. Dotační program 06_08_Program na podporu výstavby a rekonstrukcí 
sportovních zařízení kofinancovaných z Národní sportovní agentury  
v roce 2023 – vyhlášení 

33. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu na podporu 
výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení kofinancovaných z Národní 
sportovní agentury v roce 2021 mezi Olomouckým krajem a Sportovním klubem 
Slatinice, z.s. - materiál bude předložen dodatečně 

34. Dotační program 05_04_Víceletá podpora významných kulturních projektů – 
vyhodnocení - materiál bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 35. – 38., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – DP 2023 kultura  

35. Dotační program 05_01 Program podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 2023 
– vyhlášení 

36. Dotační program 05_02 Program na podporu stálých profesionálních souborů 
v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení  

37. Dotační program 05_03 Program na podporu pořízení drobného majetku v oblasti 
kultury v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení  

38. Dotační program 07_01_Program památkové péče v Olomouckém kraji  
v roce 2023 – vyhlášení 

39. Smlouva o poskytnutí individuální dotace mezi Olomouckým krajem  
a obcí Město Libavá 

40. Návratná finanční výpomoc Divadlu Tramtarie, z.ú. - staženo 

Sloučení rozpravy k bodům 41. – 42., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – financování knihoven  

41. Zajištění a financování regionálních funkcí knihoven v Olomouckém kraji v roce 
2023 

42. Zajištění a financování regionálních funkcí knihoven v Olomouckém kraji v roce 
2022 

Sloučení rozpravy k bodům 43. – 44., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dodatky ve Fondu  

43. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v dotačním programu 
Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské infrastruktury na území 
Olomouckého kraje 2021 mezi Olomouckým krajem a obcí Mutkov 

44. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v dotačním programu 
Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské infrastruktury na území 
Olomouckého kraje 2022 mezi Olomouckým krajem a obcí Velké Kunětice 

45. Dotační program 03_01 Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské 
infrastruktury na území Olomouckého kraje 2022-II – vyhodnocení - materiál 
bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 46. – 48., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – DP 2023 životní prostředí  

46. Dotační program 02_03 Program na podporu aktivit v oblasti životního prostředí 
a zemědělství 2023 – vyhlášení 

47. Dotační program 03_01 „Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské 
infrastruktury na území Olomouckého kraje 2023“ – vyhlášení 
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48. Dotační program 03_02 “Dotace obcím na území Olomouckého kraje na řešení 
mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské infrastruktury 2023“ – vyhlášení 

49. Aktualizace č. 14 Plánu rozvoje vodovodů a kanalizací na území Olomouckého 
kraje  - materiál bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 50. – 51., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – DP 2023 školství  

50. Dotační program 04_01_Program na podporu vzdělávání na vysokých školách 
v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení 

51. Dotační program 04_03_Program na podporu environmentálního vzdělávání, 
výchovy a osvěty v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení 

52. Projekt „Obědy do škol v Olomouckém kraji III“ – dodatky 

53. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 

54. Dodatek zřizovací listiny příspěvkové organizace v oblasti zdravotnictví 

55. 10_01_Program na podporu zdraví a zdravého životního stylu v roce 2022, DT 
10_01_02 – revokace 

56. Dotační program Olomouckého kraje 10_01_Program na podporu zdraví 
a zdravého životního stylu v roce 2023, DT 10_01_02_Podpora významných 
aktivit v oblasti zdravotnictví – vyhlášení 

57. 08_01_Dotační program pro sociální oblast 2023 – vyhlášení 

Sloučení rozpravy k bodům 58. – 58.1., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – NFV v sociální oblasti  

58. Žádosti o poskytnutí návratné finanční výpomoci z rozpočtu Olomouckého kraje 
v oblasti sociální 

58.1. Žádosti o poskytnutí návratné finanční výpomoci z rozpočtu Olomouckého kraje 
v oblasti sociální – DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

59. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti sociální 

60. Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb v Olomouckém kraji pro roky  
2024–2026 

61. Síť sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2023 - materiál bude předložen 
dodatečně 

62. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb v Olomouckém kraji, 
Podprogram č. 1 – přerozdělení vratek - materiál bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 63. – 63.1., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – plán investic  

63. Aktualizace plánu investic na rok 2022  

63.1. Aktualizace plánu investic na rok 2022 – DODATEK - materiál bude předložen 
dodatečně 

64. Projekty spolufinancované z evropských a národních fondů ke schválení 
financování 

65. Dotační program 15_01_Program Smart region Olomoucký kraj 2022 – 
vyhodnocení – revokace  
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Sloučení rozpravy k bodům 66. – 67., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – DP 2023 strategický rozvoj  

66. Dotační program 14_01 Program na podporu místních produktů 2023 – vyhlášení 

67. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2023 – 
vyhlášení 

68. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2022 – žádosti příjemců - materiál 
bude předložen dodatečně 

69. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytování dotace na služby obecného 
hospodářského zájmu v oblasti inovací - materiál bude předložen dodatečně 

70. Stanovy sdružení cestovního ruchu 

71. Dotační program 12_01 Program na podporu cestovního ruchu  
a zahraničních vztahů 2023 – vyhlášení 

Sloučení rozpravy k bodům 72. – 72.1., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dodatky v DP cestovního 

ruchu  

72. Dodatky č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu na podporu 
cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2022 

72.1. Dodatky č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu na podporu 
cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2022 – DODATEK - materiál bude 
předložen dodatečně 

73. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu na podporu 
cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2021 mezi Olomouckým krajem 
a subjektem Řeka Morava pro Olomouc z.s. 

74. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti cestovního ruchu a vnějších 
vztahů 

75. Prominutí povinnosti odvodu za porušení rozpočtové kázně 

76. Žádost městyse Náměšť na Hané o poskytnutí finančního daru - materiál bude 
předložen dodatečně 

77. Národní sportovní centrum Prostějov, z. s. – změna stanov, členství v orgánech 
spolku - materiál bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 78. – 78.1., dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – převod akcií 

78. Smlouva o převodu akcií společnosti Servisní společnost odpady Olomouckého 
kraje, a.s., na budoucího akcionáře město Hranice - materiál bude předložen 
dodatečně 

78.1. Smlouva o převodu akcií společnosti Servisní společnost odpady Olomouckého 
kraje, a.s., na akcionáře spolek Odpady Olomouckého kraje, z.s. - materiál bude 
předložen na stůl 

79. Pověření poskytovatelů zdravotních služeb poskytováním služeb obecného 
hospodářského zájmu - materiál bude předložen dodatečně 

80. Žádost o poskytnutí návratné finanční výpomoci z rozpočtu Olomouckého kraje - 
materiál bude předložen na stůl 

81. Odměňování členů Zastupitelstva Olomouckého kraje a členů výborů, komisí 
a zvláštních orgánů - materiál bude předložen na stůl 
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82. Různé 

83. Závěr 

 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K předloženému programu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Hlasování o předloženém programu včetně sloučené rozpravy k bodům dle 
předloženého návrhu a nově zařazeného bodu 78.1.: 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/1/2022 
Přítomno 47, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 4 
 
 
 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Sdělil, že obsahem důvodové zprávy je 
informace o kontrole plnění usnesení ZOK včetně přílohy, ve které je uveden aktuální 
přehled o plnění úkolů k dotačním programům roku 2023. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/2/2022 
Přítomno 47, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 5 
 
 
 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Okomentoval předložený materiál obsahující 
schválená usnesení ROK za uplynulé období. Usnesení z 5. 12. 2022 bylo 
zastupitelům předloženo na stůl. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/3/2022 
Přítomno 46, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 6 
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4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 
4.1. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje – 
DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek – seznámil zastupitele s předloženými zápisy 
ze zasedání výborů ZOK. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k  bodům 4 a 4.1.: 
4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje – UZ/12/4/2022 
4.1. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje – DODATEK – 
UZ/12/5/2022 
 
Přítomno 47, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 7 
 
 
 

5. Personální záležitosti Výboru pro výchovu, vzdělávání 
a zaměstnanost Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek – materiál řeší volbu nového člena výboru –
Aleše Suchánka.  
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/6/2022 
Přítomno 48, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 8 
 
 
 

6. Volba přísedících Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Okomentoval předložený materiál, v němž 
jsou návrhy volby 3 nových přísedících pro Krajský soud v Ostravě, pobočky 
v Olomouci. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/7/2022 
Přítomno 47, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 9 
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7. Poskytnutí finančního daru z rozpočtu Olomouckého kraje obci 
Olšany u Prostějova 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek – jedná se o poskytnutí finančního daru ve 
výši 200 000 Kč obci Olšany u Prostějova na odstraňování následků po výbuchu 
rodinného domu č. p. 225, ke kterému došlo dne 18. 7. 2022. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/8/2022 
Přítomno 47, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 10 
 
 
 

8. Dotační program 13_01 Dotace na činnost a akce spolků hasičů 
a pobočných spolků hasičů Olomouckého kraje 2023 – vyhlášení 
9. Dotační program 13_02 Program na podporu JSDH 2023 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek – v bodu 8 jde o dotační program na činnost 
a akce spolků hasičů se dvěma dotačními tituly pro spolky v oblasti požární ochrany, 
zaměřený na činnost spolků hasičů, pobočných spolků hasičů a podporu požárního 
sportu, dále reprezentaci požární ochrany veřejnosti, udržování hasičských tradic, 
informování o historii hasičstva a zachování historické požární techniky v našem kraji. 
Alokace dotačního programu je celkem 3,5 mil. Kč. 
Požádal o opravu, která byla současně promítána zastupitelům na plátno – v materiálu 
byla opravena chyba v datu vyhlášení dotačního programu z 16. 1. 2023 na 
13. 12. 2022 (příloha usnesení č. 1). Současně byl v příloze usnesení č. 5 doplněn 
chybějící dotaz pro žadatele. 
V materiálu č. 9 se jedná o dotace pro obce OK na zajištění připravenosti jednotek 
SDH k zásahům. Z dotace mohou pořídit, zhodnotit, opravit požární techniku, nakoupit 
vybavení k zásahům nebo podpořit členy k získání řidičského oprávnění či kurz 
bezpečné jízdy anebo pořídit nové cisternové automobilové stříkačky a dopravní 
automobily. Alokace dotačního programu je 9,4 mil. Kč. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
V materiálu č. 8 byla provedena oprava, jež byla zastupitelům promítána na plátno: 

• na str. 1 důvodové zprávy a na str. 9 přílohy usnesení č. 1 byl upraven termín 
zveřejnění dotačního titulu č. 13_01_1 z „16. 1. 2023“ na „13. 12. 2022“, 

• na str. 51 přílohy usnesení č. 5 byla doplněna tabulka Kritéria pro hodnocení 
žádostí o řádky „C1, Kategorie 3–6, Kategorie 1-2“. 

 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k  bodům 8 a 9 a opravu 
materiálu č. 8: 
8. Dotační program 13_01 Dotace na činnost a akce spolků hasičů a pobočných 
spolků hasičů Olomouckého kraje 2023 – vyhlášení – UZ/12/9/2022 
9. Dotační program 13_02 Program na podporu JSDH 2023 – vyhlášení – 
UZ/12/10/2022 
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Přítomno 48, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 11 
 
 
 

10.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – rozpočtové změny 
10.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – rozpočtové změny – 
DODATEK 
10.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – plnění rozpočtu k 30. 9. 2022 
10.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – splátka úvěru na financování 
oprav, investic a projektů 
10.3.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – splátka úvěru na financování 
oprav, investic a projektů – DODATEK 
10.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – čerpání úvěru na financování 
oprav, investic a projektů 
10.4.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – čerpání úvěru na financování 
oprav, investic a projektů – DODATEK 
 
Josef Suchánek uvedl body 10.1.–10.4.1. týkající se rozpočtu OK. Požádal předsedu 
Finančního výboru ZOK (V-F) Františka Horáka o vyjádření ke všem předloženým 
bodům, které výbor projednal. 
 
František Horák sdělil, že V-F se zabýval těmito ekonomickými body 30. listopadu 
a na tomto jednání byl přítomen pan hejtman, paní vedoucí odboru  
a probírali všechny body, které jsou předloženy. V-F tyto body schválil většinově, dá 
se říct jednohlasně.  
 
Josef Suchánek přítomné podrobněji seznámil s jednotlivými body. U bodu 10.1 – 
rozpočtové změny v příloze 1–5 byly schváleny ROK a jsou předkládány ZOK  
na vědomí. Rozpočtová změna v příloze 6 byla odsouhlasena a je předkládána ZOK 
ke schválení. Jedná se o zapojení příjmů ze smluvní pokuty za chyby v projektové 
dokumentaci ve výši 100 000 Kč. V dodatku k rozpočtovým změnám je příloha č. 1 
týkající se zapojení účelových dotací ze státního rozpočtu pojistných plnění, přesuny 
v odborech nebo mezi odbory a jako v předchozím bodě i zde rozpočtové změny, které 
se týkají odborů, jsou v materiálech relevantních odborů. Rozpočtové změny v příloze 
č. 2 upravují příjmy a současně výdaje či snížení a zvýšení příjmů a výdajů. Obě přílohy 
jsou odsouhlaseny ROK a předkládány ZOK ke schválení. 
Materiál k plnění rozpočtu k 30. 9. (bod 10.2.) je předložen ZOK na vědomí. Příjmy  
se vyvíjely pozitivně a jsou naplněny z 86,2 % upraveného rozpočtu pro letošní rok. 
Celkové daňové příjmy jsou plněny z 89,5 %, meziročně narostly o 16,1 %. K 31. 11. 
byly přeplněny o 413 000 000 Kč. Výdajová stránka rozpočtu k 30. 9. je naplněná  
ze 70 %, což je zapříčiněno především kapitálovými výdaji, které jsou realizovány jen 
z 52 % upraveného rozpočtu. Obecně lze říct, že celková výdajová stránka rozpočtu 
je nižší v porovnání se stejným obdobím o 10 %. Příjmy tak převažují výdaje  
o 5,6 mld. Kč.  
Materiál vztahující se ke plátce úvěru na financování, opravy, investice a projekty (bod 
10.3.) – ZOK je předkládána na vědomí informace o splácení revolvingového úvěru  
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na financování oprav, investic a projektů. Do září 2022 bylo načerpáno celkem  
300 000 000 Kč, 12. a 13. splátka byla ve výši cca 21 mil. Kč. Celkově zůstává tedy ke 
splacení 264,4 mil. Kč.  
Čerpání úvěru na financování oprav, investic a projektů (bod 10.4. a 10.4.1.), materiál 
je předložen ZOK na vědomí. Informace o čerpání revolvingového úvěru  
na financování oprav a investic projektů. Jedná se o 8. a 9. dílčí čerpání 
revolvingového úvěru, každé ve výši 100 000 000 Kč.  
Pro letošní rok jsme celkově načerpali i poslední část, takže dohromady už máme 
načerpáno půl miliardy Kč. Ke splacení tak OK zůstává čerpat k 5. 12. částka ve výši 
464 000 000 Kč. Podle našich odhadů konečná částka bude ještě  
o něco nižší. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
10.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – rozpočtové změny – UZ/12/11/2022  
10.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – rozpočtové změny – DODATEK – 
UZ/12/12/2022 
10.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – plnění rozpočtu k 30. 9. 2022 – 
UZ/12/13/2022 
10.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – splátka úvěru na financování oprav, 
investic a projektů – UZ/12/14/2022 
10.3.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – splátka úvěru na financování oprav, 
investic a projektů – DODATEK – UZ/12/15/2022 
10.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – čerpání úvěru na financování oprav, 
investic a projektů – UZ/12/16/2022 
10.4.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – čerpání úvěru na financování oprav, 
investic a projektů – DODATEK – UZ/12/17/2022 
 
Přítomno 48, pro 33, proti 0, zdržel se 15, nehlasovali 0 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 12 
 
 
 

11.1. Rozpočet Olomouckého kraje na rok 2023 – návrh rozpočtu 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Přednesl základní informace 
k předloženému návrhu rozpočtu OK pro rok 2023 s pomocí powerpointové 
prezentace. Jednotlivé slidy podrobně okomentoval. Prezentace byla zastupitelům 
promítána: 
Předpokládaný schodkový rozpočet s dorovnáním, navýšení příjmů a výdajů: 

 předkládán je schodkový rozpočet ve výši 572 mil. Kč, 

 schodek je dorovnán úvěrem a vlastními zdroji, 

 největší navýšení příjmů tvoří očekávané plnění daňových výnosů, které 
vychází z predikce Ministerstva financí, 

 největší navýšení výdajů tvoří náklady příspěvkových organizací (PO), 
specificky pak energie. 
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Celková bilance, bilance příjmů a výdajů: 

 příjmy OK celkem po konsolidaci – schválený rozpočet 2022 – 
5 910 855 000 Kč, návrh rozpočtu 2023 – 6 352 514 000 Kč, 

 výdaje OK celkem po konsolidaci – schválený rozpočet 2022 – 
5 910 855 000 Kč, návrh rozpočtu 2023 – 7 787 608 000 Kč, 

 financování celkem – schválený rozpočet 2022 – 441 659 000 Kč, návrh 
rozpočtu 2023 – 572 659 000 Kč. 

Financování 2023: 

 aktivní krátkodobé operace řízení likvidity – příjmy – 374 000 000 Kč, 

 dlouhodobé přijaté půjčené prostředky (úvěr – investiční) – 470 000 000 Kč, 

 splátky úvěrů – dle splátkového kalendáře – -271 341 000 Kč, 

 financování celkem – 572 659 000 Kč. 
Změny v rozpočtovaných příjmech 2023: 

 příjmy celkem rostou o 1,304 mld. Kč, tzn. o 22,1 %, 

 rozpočet 2023 navrhuje navýšení daňových příjmů o 1,291 mld. Kč – stále cca 
7 % pod predikcí Ministerstva financí, 

 dochází k nárůstu příjmů z pronájmu, příspěvku na výkon státní správy 5 % 
a neobsahuje jiné příjmy z dotací. 

Přehled daňových příjmů v letech 2016–11/2022 – grafické znázornění. 
Přehled kreditních úroků – celkem 45 445 761,47 Kč. 
Navýšení výdajů 2023: 

 největší částka navýšení rozpočtu připadá na PO – jedná se o navýšení 
935 mil. Kč na částku 4,5 mld. Kč (z toho energie pro PO činí 478 mil. Kč, 
původní 150 mil. Kč, 

 výdaje odborů rostou celkově cca o 172 mil. Kč, 

 velký růst příspěvku na dopravní obslužnost o 198 mil. Kč, tj. 12 %. 
Snížení výdajů 2023: 

 dotační tituly/programy ve výši 99,89 % roku 2022 (pokles o 400 tis. Kč), 

 individuální žádosti ve výši 93,34 % (pokles o 6,338 mil. Kč), 

 výdaje celkem rostou o 1,435 mld. Kč, tzn. o 22,6 %. 
Rezervy v rozpočtu 2023: 

 návrh rozpočtu 2023 předpokládá tvorbu rezerv do jednotlivých oblastí – 
rezerva ROK 25 mil. Kč, rezerva na energie pro PO a krajský úřad – 100 mil. Kč, 
rezerva na dopravní obslužnost 50 mil. Kč, rezerva na havárie PO 20 mil. Kč, 
rezervy na jednotlivých odborech 25,4 mil. Kč, rezerva Správy silnic OK 
82,6 mil. Kč, rezerva na proplácení ubytovatelů uprchlíků – 20 mil. Kč, 

 není tvořena rezerva na individuální dotace nad rámec zasmluvněných a na 
návratné finanční výpomoci. 

Dotační programy, tituly – 456 503 000 Kč. 
Výše odpisů PO – odvody: 

 PO budou odvádět v roce 2023 odpisy ve výši 100 %, 

 rezerva na nákupy tvořena ve výši 25,408 mil. Kč – 10 % odpisů, 

 věcně příslušný odbor bude mít vyčleněnou částku na rok 2023, se kterou si 
bude hospodařit a pokryje požadavky na nákupy dle priorit. 

Opravy, investice, projekty: 

 celkové náklady v roce 2023 – 1 564 890 000 Kč, 

 investice rostou o 335 mil. Kč, tj. o 27,8 % – jsou uvedeny včetně 
předfinancování z investičního revolvingového úvěru ve výši 470 mil. Kč, 

 největší nárůst v oblasti nových investic – o 203 mil. Kč, 
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 nárůst také v oblasti nových a rozpracovaných oprav – o 38 mil. Kč, 

 nárůst v investičních projektech – o 151 mil. Kč, 

 naopak snížení u nákupů, rozpracovaných investic, investičních projektů – 
o 57 mil. Kč. 

Komentář k financování 2023: 

 v kapitole financování je předpokládáno zapojení 470 mil. Kč z úvěrového 
rámce 1 000 mil. Kč KB, a.s. – předfinancování (kofinancování bude hrazeno 
z vlastních prostředků), 

 splátky úvěrů – stejně jako v roce 2022 ve výši 271,3 mil. Kč (úroky jsou 
součástí rozpočtu na odboru ekonomickém), 

 zapojení finančních prostředků z přebytku 2021 ve výši 374 mil. Kč. 
Přehled splácení úvěrů: 

 odhad k 31. 12. 2022 – čerpání 500 000 000 Kč, zůstatek ke splácení 
2 602 752 675,60 Kč. 

 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Ladislav Okleštěk: Rozpočet vypadá, že žijeme v době blahobytu. Bylo zmíněno, že 
je silný díky tomu, jakým způsobem byl sestaven a díky předchozímu rozpočtu. 
Myslím, že je to díky příjmové stránce z Ministerstva financí, protože příjmy šly 
extrémně nahoru nad predikcí, protože máme inflaci. Náklady na energie u PO se 
zvedly ze 145 mil. Kč na půl miliardy, to znamená trojnásobně. K tomu jsem chtěl 
položit otázku, protože vláda dala daňový balíček do sněmovny, který schválila. 
Jmenuje se to daň z neočekávaných zisků. Byl jsem jedním ze spoluautorů 
pozměňovacího návrhu, kde jsme chtěli, aby tyto daně byly rozděleny také formou 
Rozpočtového určení daní. V tomto duchu jsme obeslali všechny hejtmany, Asociaci 
krajů ČR, Svaz měst a obcí ČR, Sdružení místních samospráv. Třeba organizace jako 
Sdružení místních samospráv nebo Svaz měst a obcí ČR, vydávaly signály, že jsou 
o tento příjem ochuzení a díky tomu, co předložila vláda, tak doslova vyjmula právě 
municipality z tohoto dělení. Argumentace byla taková, že bude zastropování a že by 
se kraje, obce a města dotovaly dvakrát, což víme, že je nesmysl. Chtěl bych se zeptat, 
jestli jste vyvinuli nějaký tlak na vládu v souvislosti právě s tím dopisem, který jsme 
poslali jako předkladatelé a jestli jste zkoušeli aspoň trošku pomoct městům, obcím 
a samozřejmě i krajům. Na poradě předsedů klubu jsme se bavili o tom, že do měst 
a obcí to dopadne také. Chtěl bych se tedy zeptat, jestli náš kraj (či Asociace krajů ČR) 
vyvinul iniciativu směrem k vládě, protože vláda z toho udělala politikum. Tam, kde 
peníze budou vynakládány, tak budou potom chybět v jiných položkách, protože 
náklady na energie se zvedly trojnásobně. 
 
Josef Suchánek: Samozřejmě budu říkat, že jsme rozpočet sestavili dobře. Když se 
sestavuje rozpočet, třídí se požadavky jednotlivých odborů a není úplně jednoduché 
říct z roku na rok, že v některých kapitolách plánované náklady nevzrostou, minimálně 
díky inflaci ano. Dobře víme, že trošku musíme škrtit. I když se opticky tváříme, že 
jsme na stejných výdajích v nějaké kapitole jako loni, tak jsme vlastně na menších 
výdajích, protože je zde vliv inflace. Pokud budete říkat, že to není tím, že jsme 
postavili dobře rozpočet, ale protože máme vysoké daňové příjmy, tak s tím v zásadě 
musím souhlasit. Můžeme to interpretovat i takto, ale já si s dovolením podržím svou 
interpretaci. Ukázal jsem i sloupcový diagram a jsem si vědom, jak moc nám daňové 
výnosy rostou. 



 16 

Dopis jsem samozřejmě dostal, stejně jako ostatní hejtmani. Na vaši otázku můžu říct, 
že jsme to probírali na Radě Asociace krajů ČR. Měli jsme konzultaci s vládou na toto 
téma. Nicméně pokud bych měl odpovědět férově na vaši otázku, zda jsme vyvinuli 
tlak, tak nevyvinuli. Přijali jsme vysvětlení vlády. Jak se daňové výnosy obrovským 
způsobem promítly do plánování rozpočtu OK, tak úplně stejně se promítnou do 
hospodaření každé obce. Je zde mnoho starostů, takže by to mohli potvrdit. Myslím si, 
že zastropování si nekladlo za cíl úplně smáznout rozdíl toho, co se děje na 
energetickém trhu.  
 
Ladislav Okleštěk: Dále je nutno jednat. Obrázek o půl mld. Kč je jasným signálem, 
že zastropování přišlo pozdě, přišlo špatně. Spíš mě trápí to, že jsme ochudili náš 
rozpočet o významný podíl ze sdílených daní, které budou ještě napadnuty minimálně 
na nižší úrovni soudem, protože je to nelegitimní. Musela by se změnit i daňová 
legislativa. Když někomu upřu jejich předpokládané příjmy, které vznikají změnou 
tohoto zákona, tak se to ukáže v nějakém legislativním procesu. Nicméně je to škoda, 
protože i obce by to uvítaly. Samozřejmě slyším i ten názor, že budou méně investovat 
2–3 roky. Je však otázka, o jaké investice přijdou. Relativně tak budou investice čím 
dál dražší a za daný budget peněz uděláme méně. Proto jsem také vždy historicky 
říkal, že naši předchůdci nás sice masivně zadlužili, ale většinu peněz proinvestovali, 
takže v podstatě ušetřili do budoucna.  
Říkal jste, že budete v roce 2024 předávat kraj s dluhem 400 mil. Kč. Nebo jsem 
špatně slyšel? 
 
Josef Suchánek: Je to cca 2,2 mld. Kč. 
 
Poslední poznámka z mé strany – když jste říkal, že jsme ochudili kraj. Určitě o nic 
neochudili, protože kraj nemá vlastně možnost toto ovlivňovat. Pokud to udělala 
poslanecká sněmovna, tak jsou tady poslanci, kteří si to můžou vzít na sebe na jejich 
úrovni.  
 
Radim Fiala: Na jednu stranu musím říct, že půlmiliardový přebytek je samozřejmě 
dobře. Na druhou stranu musím říct, že jsem si představoval, že vytvoříte větší tlak na 
snižování výdajů, které jsou třeba na administrativu nebo i na další věci. Chápu, že to 
nemůžete vytvořit na věci, které se týkají energií. Také bych nechtěl, aby se snižovaly 
investice, protože to je motor ekonomiky. Je potřeba si uvědomit, že příjmy, které 
máme, v dalších letech už být nemusí. Výdaje se budou držet, energie v následujících 
letech o příliš mnoho dolů nepůjdou, ale příjmy nemusí být tak vysoké. To znamená, 
že v dalších letech bude potřeba se na to zaměřit. Rozumím tomu, že to nemůžeme 
udělat z roku na rok. To nejde ani ve státním rozpočtu. Nejde to v žádném rozpočtu, 
ale je potřeba mít nějakou koncepci. Je potřeba s tím počítat do dalších let a vykázat 
nějakou snahu. 
 
Josef Suchánek: Koncepcí je myšleno snižování výdajů na administrativu? 
 
Radim Fiala: Nejen na administrativu, ale snižování výdajů. Kromě toho, co se týče 
investic a energií a dalších věcí, tak je potřeba mít nějakou koncepci, protože pokud 
příjmy v následujících letech klesnou, dostaneme se do nepříjemných výsledků 
krajských rozpočtů. 
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Josef Suchánek jako hlavní slabinu rozpočtu uvedl, že používá predikci Ministerstva 
financí, protože není možné vědět, co se stane v druhém pololetí roku 2023. Pro 
nenadále situace je vytvořena „vata“ ve formě přebytku hospodaření letošního roku, 
který nyní není zapojeny do rozpočtu.  
Ke snižování výdajů sdělil, že došlo ke snížení počtu zaměstnanců o 32 z 550 osob. 
Neznamená to však, že došlo stejným podílem ke snížení personálních nákladů, 
protože rostly mzdy i tabulkové platy. Zmínil, že další možností snižování výdajů by 
mohlo být krácením dotačních programů, což by nebylo populární.  
K nákladům odborů požádal o vyjádření Olgu Fidrovou, vedoucí odboru 
ekonomického. 
 
Olga Fidrová, vedoucí odboru ekonomického: Náklady odborů jsou o 170 mil. Kč 
vyšší, z toho 101 mil. Kč jsou úroky z úvěru. Dalších 70 mil. Kč jsou platy, nákupy 
nemovitostí, případně mandatorní výdaje, které jsme museli zvednout. Myslím si, že 
je velice důležité, že jsme pořád v rozpočtu 7 % pod predikcí Ministerstva financí.  
 
Radim Fiala: Děkuji, reagoval jsem totiž přesně ze stejného důvodu. Ministerstvo musí 
být trochu optimističtější, než možná bude realita právě z toho důvodu, aby nezavdalo 
nějakou příčinu k poklesu finančních trhů komodit a dalších věcí. Co se týče 
personálních nákladů myslím, že je to správná cesta. Určitě nechci, abychom snížili 
početní stavy nebo personální stavy o polovinu během jednoho roku. Vidím to i na 
ministerstvech ve státním rozpočtu, kdy počty zaměstnanců rostly 30 let a tam se jedná 
o stovky miliard. Kdyby na ministerstvech měli polovinu lidí, tak se vůbec nic nestane. 
Jen je potřeba zrušit agendy. Ze snižování počtu zaměstnanců mám dobrý pocit. Za 
sebe a možná i SPD chci říct, že je důležitý ten trend, že se něco děje. Mám představu 
v tom, jak by se to mohlo dělat – když by se na ministerstva dal stopstav, to znamená, 
někdo odejde, někdo jde do důchodu, někdo jde do soukromé sféry, to vše bez 
náhrady, byl by přirozený úbytek. Trajektorie by byla daleko pozvolnější, kdyby lidé 
přirozeně odcházeli a jen se snižovaly agendy. Chápu, že je to složitější, že někdy 
odejde někdo, koho musíte nahradit, ale i tak se to dá.  
 
Ladislav Okleštěk: Samozřejmě s kolegou Fialou mohu a nemusím ve všem 
souhlasit, a na to tady máme digitalizaci. Teď se o to pokoušíme na úrovni parlamentní 
a občas narazíme, když chceme některé prvky, které směřují k digitalizaci, a nejde to 
ze dne na den. V jisté chvíli musí paralelně fungovat digitalizovaná i písemná agenda, 
než si to takzvaně sedne. Vrátím se k rozpočtu, co považuji za klíčové. Zeptám se paní 
Fidrové – je ve vaší paměti období, nebo rok, kdy predikce Ministerstva financí byla 
vyšší než skutečné příjmy? Žil jsem v domnění, a možná jsem se spletl, že predikce, 
přesto že byla třeba i vyšší, tak vždycky byla ještě skutečnými příjmy překročená. 
 
Olga Fidrová, vedoucí odboru ekonomického: V roce 2020 jsme měli 750 mil. Kč 
mínus. Kompenzovali jsme to úvěrem na překlenutí plus úsporná opatření zhruba ve 
výši 300 mil. Kč. Predikce byla vyšší a příjmy nižší. To byl jediný rok. 
 
Ladislav Okleštěk: O kolik byly příjmy nižší? 
 
Olga Fidrová, vedoucí odboru ekonomického: Predikci přesně nevím, ale 
skutečnost byla o 750 mil. Kč nižší.  
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Ladislav Okleštěk: Vždy jsme pracovali s tím, že predikce byla lehce podseknutá. 
7 % je super a můžeme s tím pracovat. Mě jen zaráželo, že na ministerstvu udělali 
chybu v predikci.  
 
Miroslav Žbánek: Město Olomouc s OK v těchto dnech vyjednává o dvou poměrně 
zásadních projektech, a to je převod budovy na Tomkově ulici a případně její 
rekonstrukce v rámci areálu Střední školy, Základní školy a Mateřské školy prof. 
V. Vejdovského Olomouc – Hejčín. Pak se jedná o budovu Hanáckých kasáren. Ani 
jeden z uvedených projektů jsem v rozpočtu nenašel. Chtěl jsem se tedy zeptat, zda 
s tím počítáte v případě, že dojde k úspěšným majetkoprávním transakcím. 
 
Josef Suchánek: Nemůžeme rozpočtovat něco, co nevíme, že se stane. V případě 
budovy na ul. Tomkové bychom chtěli od města jasnější signál, že k tomu dojde. Kraj 
má zájem zabezpečit školství pro handicapované děti. Jakmile situace bude jasná, 
bude to moct být rozpočtováno. Hanácká kasárna jsou záležitostí, do které můžeme 
investovat 100 mil. Kč nebo také 1,5 mld. Kč, což je nad finanční možnosti kraje. 
K tomuto tématu je ostatně v blízké době smluvená schůzka, kde si řekneme všechny 
možné varianty řešení Hanáckých kasáren. V rámci ROK se nyní připravujeme na 
režim, který nás nebude nutit investovat stamiliony korun. Sami nyní nevíme, jaký bude 
vývoj. Je možné, že se nějaké náklady v příštím roce objeví. Myslím ale, že příští rok 
bude spíše o tom, ujasnit si jaký objem finančních prostředků budeme potřebovat 
a který budeme alokovat až v roce 2024 a později. 
 
Ladislav Okleštěk: Jenom bych připomenul a podotknul, že právě predikce 2020 byla 
zřejmě špatná, protože byl covid a daňové příjmy obecně v celé republice byly nižší. 
Zřejmě byla predikce nenaplněna v celé republice.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/18/2022 
Přítomno 49, pro 31, proti 0, zdržel se 18, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 13 
 
 
 

11.2. Aktualizace postupu projednávání individuálních dotací  
a návratných finančních výpomocí z rozpočtu Olomouckého kraje pro rok 
2023 
 
Josef Suchánek uvedl bod 11.2. Aktualizaci postupu projednávání individuálních 
dotací a návratných finančních výpomocí z rozpočtu OK pro rok 2023 a okomentoval 
předložený materiál dle návrhu usnesení. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/19/2022 
Přítomno 49, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 14 
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12. Střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého kraje na období 2024–
2025 
 
Josef Suchánek uvedl bod 12. týkající se Střednědobého výhledu rozpočtu OK na 
období 2024–2025. OK sestavuje dvouletý Střednědobý výhled, tudíž nyní se 
sestavuje výhled na roky 2024 a 2025. Při sestavování je vycházeno z predikce 
Ministerstva financí a také z odhadu vývoje nákladů. Příjmy odhadujeme pro rok 2024 
ve výši 7,3 mld. Kč a pro rok 2025 ve výši 7,4 mld. Kč. Výdaje potom jsou odhadovány 
pro rok 2024 ve výši 7,6 mld. Kč a pro rok 2025 by činily 7,3 mld. Kč. Střednědobý 
výhled pro roky 2024 a 2025 by se mohl blížit k vyrovnanému stavu. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/20/2022 
Přítomno 49, pro 33, proti 0, zdržel se 13, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 15 

 
 
  
13.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku  
13.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – 
DODATEK 
13.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku  
13.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
DODATEK 
13.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku  
13.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku – DODATEK 
13.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku  
13.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 
– DODATEK 
13.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 
nemovitého majetku  
13.5.1. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 
nemovitého majetku – DODATEK  
 
Josef Suchánek uvedl body 13.1.–13.5.1. týkající se majetkoprávních záležitosti  
a okomentoval předložené materiály dle návrhů usnesení. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 

 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím 
bodům: 
13.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – UZ/12/21/2022 
13.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – DODATEK – 
UZ/12/22/2022 
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13.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
UZ/12/23/2022 
13.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – DODATEK 
– UZ/12/24/2022 
13.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 
UZ/12/25/2022  
13.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 
DODATEK – UZ/12/26/2022 
13.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 
UZ/12/27/2022 
13.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 
DODATEK – UZ/12/28/2022 
13.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého 
majetku – UZ/12/29/2022 
13.5.1. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého 
majetku – DODATEK – UZ/12/30/2022 

 
Přítomno 49, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 8 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 16 

 
 
 
14. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2023 
– vyhlášení 
15. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti 
provozu a budování přechodů pro chodce 2023 – vyhlášení 
16. Dotační program 09_03 Podpora výstavby, obnovy a vybavení 
dětských dopravních hřišť 2023 – vyhlášení 
 
Michal Zácha uvedl body 14–16 týkající se dotačních programů v oblasti dopravy 
a okomentoval předložené materiály dle návrhů usnesení. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 

Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím 
bodům: 
14. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2023 – 
vyhlášení – UZ/12/31/2022 
15. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti 
provozu a budování přechodů pro chodce 2023 – vyhlášení – UZ/12/32/2022 
16. Dotační program 09_03 Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských 
dopravních hřišť 2023 – vyhlášení – UZ/12/33/2022 
 
Přítomno 49, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 17 
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Jitka Seitlová nahlásila hejtmanovi technický problém s hlasováním, jejím záměrem 
bylo hlasovat pro návrh. 
 
Oprava hlasování č. 17: 
Přítomno 49, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
 
 
 

17. Individuální dotace v oblasti dopravy – dodatky ke smlouvě  
o poskytnutí dotace se statutárním městem Přerov a s Mikroregionem 
Hranicko 
17.1. Individuální dotace v oblasti dopravy – dodatky ke smlouvám  
o poskytnutí dotace se statutárním městem Přerov 
 
Michal Zácha uvedl body 17 a 17.1. Bod 17 se týká dodatku ke smlouvě o poskytnutí 
dotace se statutárním městem Přerov, které zaslalo žádost o uzavření dodatku 
z důvodu toho, že projektová dokumentace doposud nebyla dokončena. Předmětem 
dodatku je prodloužení termínu pro použití dotace a předložení vyúčtování dotace. 
V bodě17.1. se taktéž jedná o dodatek ke smlouvě o dílo, a to z důvodu předložené 
žádosti Mikroregionu Hranicko o změnu termínu pro použití dotace a vyúčtování 
dotace.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 

Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím 
bodům: 
17. Individuální dotace v oblasti dopravy – dodatky ke smlouvě  
o poskytnutí dotace se statutárním městem Přerov a s Mikroregionem Hranicko 
– UZ/12/34/2022 
17.1. Individuální dotace v oblasti dopravy – dodatky ke smlouvám  
o poskytnutí dotace se statutárním městem Přerov – UZ/12/35/2022 

 
Přítomno 48, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 18 
 
 
 

18.  Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti 
provozu a budování přechodů pro chodce 2022 – dodatek ke smlouvě  
o poskytnutí dotace s městem Štěpánov 
 
Úvodní slovo přednesl Michal Zácha. Jedná se o dodatek ke smlouvě o poskytnutí 
dotace městu Šternberk, které požádalo o prodloužení termínu pro použití dotace  
i jeho vyúčtování, a to z důvodu prodloužení realizace stavby. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/36/2022 
Přítomno 49, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 19 
 
 
 

19. Dodatek č. 35 zřizovací listiny příspěvkové organizace Správa silnic 
Olomouckého kraje 
 
Michal Zácha uvedl bod 19 týkající se dodatku ke zřizovací listině PO Správa silnic 
OK a okomentoval předložený materiál dle návrhu usnesení. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/37/2022 
Přítomno 49, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 20 
 
 
 

20. Koncepce optimalizace a rozvoje silniční sítě II. a III. třídy 
Olomouckého kraje pro období 2022–2030 
 
Michal Zácha uvedl bod 20 týkající se Koncepce optimalizace a rozvoje silniční sítě 
II. a III. třídy OK pro období let 2022–2030. V roce 2001 kraj od státu převzal tyto 
komunikace do svého vlastnictví. Odhad částky, kterou by OK měl vynaložit na 
modernizaci komunikací je ve výši 25 mld. Kč a výše, který provedla odborná firma. 
Koncepce je nutná k čerpání peněžních prostředků, ať už ze Státního fondu dopravní 
infrastruktury nebo z Evropských fondů. Koncepce řeší nejen databázi umožňující 
jednoznačnou identifikaci staveb, ale jsou tam také návrhy staveb, které je nutno 
vnímat jako širší výběr těch nejaktuálnějších akcí na mostech, silnicích a propustkách 
ve vlastnictví OK. Stavby jsou rozděleny dle časového postupu (navrhované, ve 
výstavbě, realizované) a dle typu (silnice, bodové úpravy silniční sítě, přeložky nebo 
mosty a opěrné stěny). Výstupem je vždy textová a grafická část s vyznačením, co se 
za poslední období vybudovalo, z jakých finančních zdrojů, co je zařazeno do návrhu 
výstaveb. Je zde popsán i současný technický stav. U silnic II. třídy se známka 
poměrně zlepšila, hůř jsou na tom silnice III. třídy, kde je zlepšení mírné. Koncepce 
obsahuje návrh rekonstrukce komunikací, jsou tam návrhy přeložek komunikací 
a další. Nelze slíbit přesné a striktní dodržení bodů v koncepci, vždy se postup akcí 
odvíjí od množství finančních prostředků, které odbor dostane z rozpočtu kraje a ze 
Státního fondu dopravní infrastruktury. V období 2018–2021 bylo investováno do 
komunikací víc jak 4 mld. Kč, a rekonstruováno bylo celkem 382 km. Bohužel dle 
periodicity na opravenou komunikaci se můžeme vrátit jednou za 30 let.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/38/2022 
Přítomno 49, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 21 

 
 
 
21. Zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou v roce 
2023 v Olomouckém kraji 
22. Zajištění dopravní obslužnosti železniční osobní regionální 
dopravou v roce 2023 v Olomouckém kraji 
23. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní 
obslužnosti území města Šumperk  
24. Dodatek č. 7 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní 
obslužnosti území statutárního města Přerova 
25. Dodatek č. 6 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní 
obslužnosti území města Zábřeh 
26. Dodatek č. 6 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové 
osobní dopravě se Zlínským krajem 
27. Dodatek č. 6 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové 
osobní dopravě s Moravskoslezským krajem 
28. Smlouva o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní 
obslužnosti veřejnou linkovou osobní dopravou s Jihomoravským krajem 
29. Dodatek č. IV ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy 
mezikrajskými vlaky mezi Olomouckým a Zlínským krajem 
 
Michal Zácha uvedl body 21 až 29 – shrnul informace k předloženým materiálům 
týkajících se dopravní obslužnosti. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
21. Zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou v roce 2023  
v Olomouckém kraji – UZ/12/39/2022 
22. Zajištění dopravní obslužnosti železniční osobní regionální dopravou  
v roce 2023 v Olomouckém kraji – UZ/12/40/2022 
23. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní 
obslužnosti území města Šumperk – UZ/12/41/2022 
24. Dodatek č. 7 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní 
obslužnosti území statutárního města Přerova – UZ/12/42/2022 
25. Dodatek č. 6 ke Smlouvě o úhradě kompenzace na zajištění dopravní 
obslužnosti území města Zábřeh – UZ/12/43/2022 
26. Dodatek č. 6 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní 
dopravě se Zlínským krajem – UZ/12/44/2022 
27. Dodatek č. 6 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní 
dopravě s Moravskoslezským krajem – UZ/12/45/2022 
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28. Smlouva o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní 
obslužnosti veřejnou linkovou osobní dopravou s Jihomoravským krajem – 
UZ/12/46/2022 
29. Dodatek č. IV ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy 
mezikrajskými vlaky mezi Olomouckým a Zlínským krajem – UZ/12/47/2022 
 
Přítomno 49, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2  
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 22 
 
 
 

30. Dotační program 06_01_Program na podporu sportovní činnosti 
v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Michal Zácha – na podporu celoroční sportovní činnosti je 
v rozpočtu alokována částka 30,1 mil. Kč a na podporu přípravy dětí a mládeže na 
vrcholový sport 22,5 mil. Kč. V prvním dotačním titulu bylo doručeno 287 žádostí, 
hodnoceno pak 281. V druhém dotačním titulu bylo doručeno 30 žádostí, hodnoceno 
29. V přílohách jsou uvedeny údaje s jednotlivými žadateli a částkami. Tento materiál 
včetně pravidel byl projednán v Komisi pro mládež a sport ROK. Nad pravidly se 
komise usnesla a následně byl diskutován návrh na rozdělení financí. Na tomto 
jednání se komise neusnesla. Proto je zastupitelstvu předložen návrh kompetentního 
náměstka (předsedy komise). Na jednání rady byly samozřejmě částky 
prodiskutovány, odsouhlaseny a předloženy na dnešní jednání zastupitelstva. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
 
František Jura: Jedná se asi o opravdu nejdůležitější dokument z oblasti sportu, a to 
je dotace na celoroční činnost sportovním klubům. Chtěl bych říct, že činnost komise 
a celý proces, který vede až ke schvalování zde na zastupitelstvu, zavdává z mého 
pohledu opravdu příčiny k různým spekulacím. Již v loňském roce jsem komentoval 
skutečnost, že komise, které jsou poradním orgánem rady, by měly mít oprávnění 
rozhodovat o rozdělení dotací, že jejich názor bude pro radu tím, čím se bude řídit. 
Před rokem jsem říkal, že se mi to jeví jako velice nešťastné, aby komisaři rozhodovali 
o přidělování 30 mil. Kč. Nyní, když mám poslední zprávy z komise, tak se mi to zdá 
ještě horší. Nakonec jsem rád, že ke schválení dnes dojde na základě doporučení 
odborného náměstka a rady, protože komise zcela jednoznačně selhává úplně ve 
všem. Pokud komisaři dostanou návrh od předsedy komise den před jednáním komise 
s návrhem na rozdělení částky, tak si vůbec v praxi neumím představit, že bych měl 
zodpovědně rozdělit 30 mil. Kč. Potom dojde k tomu, že komise není schopna se 
usnést na žádném návrhu, to znamená ani na tom, co předkládá odbor, nebo na tom, 
co navrhuje komise. Pak musí tedy předložit návrh do rady pan náměstek. Komisi je 
návrh odboru předložen s dostatečným předstihem, aby se s ním mohli komisaři 
seznámit. Ti navrhují přesuny různých částek, a to ne pouze v desítkách tisíc korun, 
ale v celkem zásadních částkách. Mně se zdá, že to není úplně to, co bychom chtěli. 
Myslím, že komise by měla věcně posuzovat návrh odboru, který žádosti posuzuje na 
základě pravidel. Komisaři na základě své osobní a místní znalosti by měli konstatovat, 
zda návrhy tomuto odpovídají a také na základě zkušeností z let minulých, jestli 
odpovídají tomu, co je předkládáno. Za mě by se měla činnost komise přehodnotit 
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v tom smyslu, o kterém jsem mluvil, protože to zavdává opravdu příčiny k různým 
spekulacím a to není dobře.  
 
Josef Suchánek upozornil, že o přidělování dotací nerozhoduje komise, ale systém, 
který vyhodnocuje dané parametry. V druhé fázi jsou to pak komisaři a ve třetí rada. 
Kritiku na práci komise vnímá a předá ji dál.  
 
Petr Vrána: Pod to, co řekl pan Jura, se podepíšu. Jsem členem Komise pro mládež 
a sport ROK. Na posledním jednání jsem bohužel nemohl být. Předtím jsme řešili právě 
tento dotační titul. Jednání bylo velmi chaotické, bavili jsme se o kritériích. Jsou nově 
nastavená kritéria, která ne úplně fungují. Byl předložen návrh, na který jsem e-mailem 
reagoval všem členům komise i panu náměstkovi, že s ním absolutně nemůžu 
souhlasit, protože opravdu ta kritéria jsou nastavena tak, že tam nebyla zachována 
kontinuita. Vysokonákladové a hromadné sporty typu hokej, volejbal měly navrženou 
třetinu/polovinu finančních prostředků. S těmito penězi by opravdu měly problém 
přežít. Myslím si, když říkal pan hejtman „systém je nastaven“, že systém nefunguje. 
Máme kritéria A – hodnotí administrátor, B – hodnotí komise a v tom je chaos a C – 
hodnotí rada. Pokud až rada dá opravdu punc věrohodnosti k tomu, že bude navržená 
správná částka, tak tu komisi zrušme. Komise je poradní orgán rady, ale je vidět, že 
rada komisi nepotřebuje, protože si to musí udělat po svém, aby byla zachována 
kontinuita, která byla léta nastavena. 
 
Michal Zácha: Na úvod předstupuji s prosbou o podporou tohoto materiálu. Materiál 
se tvořil od data, kdy končil příjem všech žádostí o dotaci. Veřejně poděkuji odboru, 
který musel za 8 dní zadministrovat 287 žádostí takzvaných dospěláckých a 36 žádostí 
tzv. dětských. Po dohodě s předsedou komise jsme materiál (hodnotící kritéria bodů 
A) zaslali všem komisařům. 
Pro tento rok jsem žádal pana předsedu sportovní komise, tak se i stalo, že 
jednoznačně kritéria, které náleží komisi, si vyložila komise jeho prostřednictvím po 
spolupráci s odborem. Takto to bylo zasláno komisařům a potom časový 
harmonogram, jak pan primátor Jura avizoval, je již v kompetenci předsedy komise. 
Po jednání komise, která se neusnesla, jsem opravdu apeloval na jednotlivé komisaře. 
Promítli jsme do toho to, co tady sdělil pan primátor Vrána – znalosti měst a oblastí 
jednotlivých komisařů. Částky, které jsou vám předloženy, jsou dle mého nejlepšího 
svědomí a vědomí tak, aby se promítla i vysoká nákladovost jednotlivých sportů, aby 
to pro některé větší sportovní kluby nebo oddíly neznamenalo konec. Jsem nesmírně 
rád, že se povedlo vyjednat na vedení kraje alokaci stejné částky do sportu jako pro 
rok 2022 s tím, že jsme si vědomi i faktu, že pravděpodobně u některých klubů dojde 
díky energetické náročnosti k existenčnímu ohrožení. Na odboru v současné době také 
přemýšlíme, že bychom určitou částku z rozpočtu sportu alokovali právě na pomoc 
klubům ohroženým v krizi, ale to se projeví až v 2. polovině příštího roku. 
 
Michal Obrusník: Současné vedení se pokusilo nastavit transparentní systém, který 
umožňuje všem volebním subjektům, které jsou v zastupitelstvu, aby se 
prostřednictvím komisí mohly vyjádřit k návrhům na dotace. Myslím, že se to podařilo. 
Dotace se nerozdělují v rámci koalice. V komisi je zastoupení všech volebních subjektů 
zastupitelstva. Základním problémem je možná zrušení financování sportu Sazkou. 
Víme všichni, že máme v rámci municipalit na svých bedrech to, že sport musíme 
financovat, protože ho potřebujeme, ať nám děti nekouří za sokolovnou a podobně. To 
je problém, se kterým se potýkáme, a peněz není dostatek a nikdy nebude. Očekávání 
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bude vždycky větší. Dneska máte všichni, kteří jste v komisích za volební subjekty, 
možnost se k tomu vyjádřit. Pokud s tím nesouhlasíte, požadovat pak zanesení do 
zápisu s čím nesouhlasíte. Pokud se nastavují kritéria, zabývat se těmito kritérii, 
přicházet s návrhy. Nevím, jestli je cílem zrušit komise. Pak se to vrátí opravdu jen do 
koaliční rady a opozice se k tomu nebude moci vyjadřovat, jedině volbou na 
zastupitelstvu. Nebo vyměnit komisaře, kteří mají problém s tím, aby docházeli, aby 
pracovali? Platí to obecně o všech komisích. Co transparentnějšího si v tuto chvíli 
představit, než když se nastavila kritéria měřitelná, kritéria odborně subjektivní 
a subjektivní kritéria rady? Opravdu si myslím, že se v tom udělalo kus práce. Najde 
se nás málo, kteří jsme spokojeni, co do našich obcí, do našich spolků, kraj přiděluje. 
Je to ale o tom, že více peněz není. 
 
František Jura: Nemám ambici teď rozpoutávat diskuzi o financování sportu, protože 
to bychom tady opravdu mohli sedět několik dní. A protože se tomu věnuji již spoustu 
desítek let, tak malinko o financování sportu v rámci celé republiky a samospráv něco 
vím. K tomu, co tady padlo – neřekl jsem, že se dotace rozdělují v rámci koalice. Řekl 
jsem, že systém v komisi zavdává důvody k určitým spekulacím. V komisích vždy měly 
zastoupení všechny politické subjekty, které byly v zastupitelstvu. Jen jsem řekl, že 
systém, který je nastaven, není funkční. A bylo to jasně ukázáno v poslední komisi. 
Samozřejmě mám nějakým způsobem jednání v komisích zmapováno v podstatě od 
začátku, ale nechtěl jsem tady všechno otvírat. Dnes jsem se chtěl vyjádřit konkrétně 
k tomuto programu a k tomu, co probíhalo na poslední Komisi pro mládež a sport ROK. 
Proto znovu říkám, že systém, který je nastaven, není funkční a jednoznačně se to 
ukázalo. Dovolím si ještě repliku k odpovědi na můj první příspěvek – samozřejmě vím, 
že dotace schvaluje zastupitelstvo na doporučení rady. Pouze jsem zmiňoval v tom 
mém prvním vstupu to, co tady před rokem zaznělo, že rada se bude řídit doporučením 
komise. To tady zaznělo zcela jednoznačně. A dnes říkám, že to nefunguje a že možná 
ten první krok by bylo lepší si rozmyslet. To je vše, co jsem chtěl říct.  
 
Josef Suchánek: Zavnímal jsem zde návrh na zrušení Komise pro mládež a sport 
ROK. Můžeme se tím zabývat. Zavnímal jsem návrh na nefunkčnost systému 
a chybnou predikci, že by se měla rada řídit názorem komisí. To je hodně odvážné 
tvrzení. Bude to v zápise. Prosím, aby tam zaznělo, že se rada nemá řídit názorem 
komisí. Naopak si myslím, že rada se musí řídit názorem komisí, že se musí řídit 
názorem systému a sama ladit některé věci, které třeba jsou sporné, nejsou jasné, 
nebo jsou možná politicky zajímavé pro radu. Vznesu tyto podněty na poradu vedení.  
 
František Jura: V žádném případě jsem to tak, pane hejtmane, neřekl a nemyslel. 
Řekl jsem, že tady padlo před rokem, že rada se bude řídit názorem komise, respektive 
doporučením, což je naprosto v pořádku. Říkám to pouze v tom kontextu, že komise 
na posledním jednání nepřijala žádné doporučení, protože se nebyla schopna na 
ničem shodnout. Směřoval jsem to k tomu, že komise je nefunkční. Říkám, že komise 
je nefunkční a to prohlášení před rokem bylo dle mého názoru unáhlené v tom směru, 
že oni budou rozhodovat a my se tím budeme řídit. Říkal jsem už před rokem, že názor 
komise je důležitý, ale není možné, aby byl svatý. Nikdy jsem neřekl, že se nemáme 
řídit doporučením komisí. V tomto případě říkám, že komise nefunguje. Prosím, aby 
toto bylo v zápise.  
 
Petr Vrána: Pokud je komise nefunkční, tak je podle mého názoru zbytečná a za tím 
si stojím. Nicméně podle jednacího řádu, pokud bych chtěl toto podat jako návrh na 
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usnesení a hlasovat, vyplním blanket, který je nutný. Ohledně tohoto určitě nechci 
vyvolat hlasování.  
 
Josef Suchánek: Řekl jsem jen, že si to beru jako téma na poradu vedení, ne, že 
o tom máme hlasovat. Ještě doplním, když jsme hlasovali v rámci rady o této dotaci, 
tak jsme kupodivu přijali návrh, který nám dala komise a pan náměstek říkal, že došlo 
k 100% shodě, takže nevím, o čem se tady vlastně bavíme.  
 
Michal Zácha: Doplním, že návrh, který je předložen ke schválení, je rozdělen na 
2 dotační tituly. U mládeže byl 100% soulad a doporučení komise ke schválení. U tzv. 
dospěláků se komise neusnesla, proto jsem i v úvodním komentáři řekl, že návrh, který 
byl předložen radě, je návrh kompetentního náměstka a předsedy komise.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/48/2022 
Přítomno 49, pro 31, proti 0, zdržel se 17, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 23 
 
František Jura dodatečně nahlásil možný střet zájmů v rámci projednaného 
bodu 30. 
 
 
 

31. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém 
kraji v roce 2023, DT 1 Podpora sportovních akcí, DT 3 Podpora 
reprezentantů ČR z Olomouckého kraje – vyhlášení 
32. Dotační program 06_08_Program na podporu výstavby  
a rekonstrukcí sportovních zařízení kofinancovaných z Národní sportovní 
agentury v roce 2023 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Michal Zácha k bodům 31–32. U bodu 31 přítomné seznámil 
s vyhlášením dotačního programu Program na podporu sportu v OK v roce 2023, který 
obsahuje tři dotační tituly. Bod 32 se týká vyhlášení dotačního programu Program na 
podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení kofinancovaných z Národní 
sportovní agentury v roce 2023. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 

 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
31. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém kraji 
v roce 2023, DT 1 Podpora sportovních akcí, DT 3 Podpora reprezentantů ČR 
z Olomouckého kraje – vyhlášení – UZ/12/49/2022 
32. Dotační program 06_08_Program na podporu výstavby  
a rekonstrukcí sportovních zařízení kofinancovaných z Národní sportovní 
agentury v roce 2023 – vyhlášení – UZ/12/50/2022 
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Přítomno 49, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1  
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 24 

 
 
 
33. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace  
v Programu na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení 
kofinancovaných z Národní sportovní agentury v roce 2021 mezi 
Olomouckým krajem a Sportovním klubem Slatinice, z.s. 
 
Michal Zácha uvedl bod 33. Bod se týká dodatku ke smlouvě o poskytnutí dotace  
se Sportovním klubem Slatinice, z. s., a to z důvodu zpoždění celé akce (přípravy  
i realizace). Dodatkem bude prodloužen termín použití poskytnuté dotace i vyúčtování. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/51/2022 
Přítomno 49, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 25 
 
 
 

34. Dotační program 05_04_Víceletá podpora významných kulturních 
projektů – vyhodnocení  
 
Úvodní slovo přednesl Jan Žůrek – dotace jsou udělovány na 3 roky, tj. 3x 11 mil. Kč. 
OK obdržel 30 žádostí, z toho jich je 16 pod čarou. Tyto mají možnost žádat si 
o jednoletou podporu v rámci Programu podpory kultury. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Petr Vrána: Jsem rád, že současné vedení kraje podporuje tříletou podporu v rámci 
kultury, protože ti, kteří realizují velké a výjimečné akce, je mohou dopředu plánovat. 
Máme však komplikovaná hodnotící kritéria. Průměr těch, co uspěli, činí 60 bodů 
a průměr neúspěšných 50. Rozdíl je pouze 10, z čehož plyne, že dominantní roli 
v rozhodnutí kdo uspěje hraje rada. Rád bych, zda by mohla rada přihlédnout 
i k regionalitě, protože 47 % jde do Olomouce. V krajském městě jsou obrovské 
projekty, dotace tvoří cca 17–18 % jejich rozpočtu, proto nepodpoření takové akce 
nemusí znamenat, že skončí. Proto bych chtěl poprosit radu kraje, aby hodnotila více 
subjektivně a trochu více myslela i na jiné regiony našeho kraje.  
 
Jan Žůrek připomněl, že téma regionality bylo diskutováno na jednání komise. Tento 
aspekt bude bezpochyby zdůrazněn v rámci hodnocení jednoletých dotací. Faktem 
však je, že nejvýznamnější kulturní akce jsou skutečně realizovány v Olomouci. 
Dostupnost kultury je tématem rady a bude se dále věnovat i tomu, jak ji zohlednit 
v rámci dalších dotačních programů. 
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Miroslav Žbánek: Samozřejmě to, že se velké projekty realizují v krajském centru, 
zejména projekty s mezinárodní účastí, má svou logiku a opodstatnění. Jsou to také 
ty nejdražší projekty. Tam, kde dotace byla snížená, tam se čeká ještě diskuze 
s příjemci na úrovni města Olomouc. Nová koalice města Olomouc se dohodla, že také 
půjde cestou víceleté podpory a synergie městských a krajských prostředků by tak 
zajišťovala špičkovou kvalitu vystoupení. Trochu se obávám konečného sumáře 
a výše podpořených projektů. Předpokládám, že se budeme snažit s panem radním 
pro kulturu tyto záležitosti trochu koordinovat.  
Mrzí mě, že na 70bodovou hranici nedosáhly Ekologické dny Olomouc – Sluňákov, 
které patří k unikátním projektům i v rámci České republiky. Nebyl jsem u hodnocení, 
nevím, jestli to není tím, že jsou natolik specifičtí a nejedná se o čistou ryzí kulturu 
a hodně se do toho míchá i environmentální téma. Byl bych rád, kdybychom se 
k tomuto tématu ještě mohli potkat, protože environmentální dotační titul s větší 
víceletou podporou nemáme. Bylo by škoda, kdyby tento projekt na finanční prostředky 
nedosáhl, a město Olomouc si ho nebude moct v požadované výši dovolit financovat. 
Projekt má celokrajský dlouholetý význam i z pohledu účasti zapojení škol. Rada 
města Olomouce se rozhodla, že podpora ekologického centra Sluňákov bude 
součástí jejího programového prohlášení. Zřizovatelem centra ekologických aktivit je 
město Olomouc, ale díky ekologickým dnům je i silnou krajskou značkou. Poprosil bych 
tedy, abychom se k tomuto tématu ještě vrátili, zjistili jakou formou nad rámec 
standardní roční podpory dát možnost ekologickým dnům se dále rozšiřovat, zajistit 
zajímavé hosty. Vše je potřeba plánovat minimálně 2–3 roky dopředu, a to se dělá 
špatně, pokud organizační výbor neví, s jak velkým finančním objemem mohou 
počítat. 
 
Jan Žůrek doplnil, že projekt ekologických dnů Sluňákova vnímá opravu jako kvalitní. 
Během let měl Sluňákov velice slušnou podporu nejen v rámci kulturních dotací, ale 
také v rámci dalších programů v oblastí školství a možná i životního prostřední. 
Domnívá se, že všechny projekty, které jsou nyní pod čarou, dosáhnou na velice 
slušnou podporu v jednoletém programu.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/52/2022 
Přítomno 49, pro 35, proti 0, zdržel se 14, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 26 
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35. Dotační program 05_01 Program podpory kultury v Olomouckém 
kraji v roce 2023 – vyhlášení 
36. Dotační program 05_02 Program na podporu stálých 
profesionálních souborů v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení  
37. Dotační program 05_03 Program na podporu pořízení drobného 
majetku v oblasti kultury v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení  
38. Dotační program 07_01_Program památkové péče v Olomouckém 
kraji v roce 2023 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Žůrek k bodům 35–38, které se týkají vyhlášení dotačních 
programů v oblasti kultury a památkové péče pro rok 2023, konkrétně se jedná  
o dotační programy – Program podpory kultury v OK v roce 2023 (bod 35), Program 
na podporu stálých profesionálních souborů v OK v roce 2023 (bod 36), Program na 
podporu pořízení drobného majetku v oblasti kultury v OK v roce 2023 (bod 37) 
a Program památkové péče v OK v roce 2023 (bod 38). 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V usnesení bodů 35–37 byla provedena technická oprava, jež byla zastupitelům 
promítána na plátno – v bodu 2 usnesení byl doplněn termín „14. 12. 2022“. 
V usnesení bodu 38 byla provedena technická oprava, jež byla zastupitelům promítána 
na plátno – v bodu 2 usnesení byl text „vyhlašuje“ nahrazen textem „ukládá vyhlásit 
14. 12. 2022“. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
35. Dotační program 05_01 Program podpory kultury v Olomouckém kraji 
v roce 2023 – vyhlášení – UZ/12/53/2022    
36. Dotační program 05_02 Program na podporu stálých profesionálních 
souborů v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení – UZ/12/54/2022    
37. Dotační program 05_03 Program na podporu pořízení drobného majetku 
v oblasti kultury v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení – UZ/12/55/2022    
38. Dotační program 07_01_Program památkové péče v Olomouckém kraji 
v roce 2023 – vyhlášení – UZ/12/56/2022    

 
Přítomno 49, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3  
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 27 
 
 
 

39. Smlouva o poskytnutí individuální dotace mezi Olomouckým krajem 
a obcí Město Libavá 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Žůrek: Jedná se o žádost obce Město Libavá o změnu 
termínu použití dotace do 31. 12. 2022 a změnu termínu předložení vyúčtování dotace 
do 31. 1. 2023.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
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Vladimír Lichnovský vznesl dotaz, zda bude možné vše po administrativní stránce 
zpracovat ještě do konce roku. Upozornil, že smlouvu bude muset ještě schválit 
zastupitelstvo obce a poté bude muset být oběma stranami podepsána.  
 
Jan Žůrek doplnil, že akce se již uskutečnila, jde jen o zprocesování a přípravu 
vyúčtování. S žadatelem jsou v kontaktu.  
 
Ladislav Okleštěk zdůraznil, že existují lhůty na svolání zastupitelstva. Dotázal se, 
zda je s obcí předjednán samotný proces.  
 
Jan Žůrek zastupitele ujistil, že s obcí Město Libavá bylo vše dohodnuto. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/57/2022 
Přítomno 49, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 28 
 
 
 

41. Zajištění a financování regionálních funkcí knihoven v Olomouckém 
kraji v roce 2023 
42. Zajištění a financování regionálních funkcí knihoven v Olomouckém 
kraji v roce 2022 
 
Jan Žůrek uvedl body 41 a 42, které se týkají zajištění a financování regionálních 
funkcí knihoven v OK. V bodě 41 je navržena dotace v celkové výši 12 664 000 Kč. 
Tato částka je navýšena meziročně o navýšené platové tabulky. Bod 42 se zabývá 
financováním regionálních knihoven v OK v roce 2022, konkrétně navýšením dotace 
v souvislosti s navýšením platových tabulek od září letošního roku. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
41. Zajištění a financování regionálních funkcí knihoven v Olomouckém kraji 
v roce 2023 – UZ/12/58/2022    
42. Zajištění a financování regionálních funkcí knihoven v Olomouckém kraji 
v roce 2022 – UZ/12/59/2022    
 
Přítomno 49, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 29 
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43. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace  
v dotačním programu Fond na podporu výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2021 mezi 
Olomouckým krajem a obcí Mutkov 
44. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace  
v dotačním programu Fond na podporu výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2022 mezi 
Olomouckým krajem a obcí Velké Kunětice 
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída. Informoval o bodech 43 a 44, ve kterých jsou 
předloženy dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace. Bod 43 se týká 
dodatku ke smlouvě o poskytnutí dotace s obcí Mutkov, a to z důvodu vzniklých 
problémů při realizaci. Dodatkem bude prodloužen termín použití poskytnuté dotace  
i vyúčtování. Bod 44 popisuje uzavření dodatku ke smlouvě o poskytnutí dotace s obcí 
Velké Kunětice, a to z důvodu administrativní chyby v uvedeném datu realizace akce. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
43. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace  
v dotačním programu Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské 
infrastruktury na území Olomouckého kraje 2021 mezi Olomouckým krajem 
a obcí Mutkov – UZ/12/60/2022    
44. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace  
v dotačním programu Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské 
infrastruktury na území Olomouckého kraje 2022 mezi Olomouckým krajem 
a obcí Velké Kunětice – UZ/12/61/2022    
 
Přítomno 49, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 30 
 
 

 
45. Dotační program 03_01 Fond na podporu výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2022-II – 
vyhodnocení 
 
Martin Šmída seznámil přítomné s vyhodnocením dotačního programu Fond  
na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské infrastruktury na území OK 2022.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/62/2022 
Přítomno 49, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 31 
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46. Dotační program 02_03 Program na podporu aktivit v oblasti 
životního prostředí a zemědělství 2023 – vyhlášení 
47. Dotační program 03_01 „Fond na podporu výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2023“ – 
vyhlášení 
48. Dotační program 03_02 “Dotace obcím na území Olomouckého kraje 
na řešení mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské infrastruktury 
2023“ – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída k bodům 46–48, které se týkají vyhlášení 
dotačních programů – Program na podporu aktivit v oblasti životního prostředí  
a zemědělství 2023 (bod 46), „Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské 
infrastruktury na území OK 2023“ (bod 47) a “Dotace obcím na území OK na řešení 
mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské infrastruktury 2023“ (bod 48).  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V usnesení bodu 47 byla provedena technická oprava, jež byla zastupitelům promítána 
na plátno – v bodu 4 usnesení byla doplněna položka „Realizuje: Ing. et Ing. Martin 
Šmída, uvolněný člen rady“. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
46. Dotační program 02_03 Program na podporu aktivit v oblasti životního 
prostředí a zemědělství 2023 – vyhlášení – UZ/12/63/2022    
47. Dotační program 03_01 „Fond na podporu výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2023“ – vyhlášení 
– UZ/12/64/2022    
48. Dotační program 03_02 “Dotace obcím na území Olomouckého kraje na 
řešení mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské infrastruktury 2023“ – 
vyhlášení – UZ/12/65/2022    
 
Přítomno 49, pro 39, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 10 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 32 
 
 
 
49. Aktualizace č. 14 Plánu rozvoje vodovodů a kanalizací na území 
Olomouckého kraje  
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída k bodu 49, který se týká aktualizace plánu 
rozvoje vodovodů a kanalizací na území OK. Uvedl, že od poslední aktualizace máme 
podáno 15 žádostí o provedení změn, ale jsou mezi nimi i obce, které nedostaly 
souhlasné stanovisko od Ministerstva zemědělství. Problematikou u těchto obcí se 
budou zabývat. 
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Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/66/2022 
Přítomno 49, pro 38, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 11 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 33 
 
 

50. Dotační program 04_01_Program na podporu vzdělávání na 
vysokých školách v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení 
51. Dotační program 04_03_Program na podporu environmentálního 
vzdělávání, výchovy a osvěty v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec: V bodě 50 se jedná o každoroční dotační 
program. Změna oproti loňskému roku spočívá v tom, že z požadované částky alespoň 
15 % musí být použito na projekt zaměřený na rozvoj regionu. Celková alokace činí 
16,1 mil. Kč.  
V bodě 51 jde také o každoroční dotační program. Podmínky jsou stejné jako 
v letošním roce. Celková alokace je stanovena ve výši 2,4 mil. Kč.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Ladislav Okleštěk vznesl připomínku k bodu 50 – podpoře Univerzity Palackého 
v Olomouci. Částka 5 mil. Kč se mu s ohledem na objem studentů zdá v pořádku. 
Zmínil ale probíhající spory na univerzitě, díky kterým přichází o peníze. Přijde mu to 
v současné době nevhodné. Dotázal se, zda proběhlo nějaké jednání s univerzitou za 
účelem urovnání situace.  
 
Josef Suchánek uvedl, že nyní se jedná o vyhlášení výzvy, finanční prostředky se 
budou schvalovat až na dalším jednání zastupitelstva.  
 
Ladislav Okleštěk dodal, že je právě nyní správná doba si tento problém 
připomenout, aby se mohly do doby schvalování finančních příspěvků učinit nějaké 
kroky.   
 
Josef Suchánek sdělil, že spor sledoval po celou dobu působení na univerzitě. Spor 
odchodem bývalého rektora neskončil, naopak ještě eskaluje. Dodal, že do sporu 
vstoupil i oficiálně jednáním se všemi znesvářenými stranami, ale bezúspěšně. 
Nenapadá ho jiné možné řešení. Sám na jednání rady podotkl, zda má smysl univerzitě 
pomáhat, když již přišla minimálně o tři čtvrtě miliardy korun. Na radě se však dohodli, 
že by se neměla trestat celá univerzita, která má spousty fakult a ne všech se spor 
týká.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k  bodům 50 a 51: 
50. Dotační program 04_01_Program na podporu vzdělávání na vysokých 
školách v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení – UZ/12/67/2022 
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51. Dotační program 04_03_Program na podporu environmentálního 
vzdělávání, výchovy a osvěty v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení – 
UZ/12/68/2022 
 
Přítomno 49, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 8 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 34 
 
 
 

52. Projekt „Obědy do škol v Olomouckém kraji III“ – dodatky 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec. Stručně uvedl informaci k předloženému 
materiálu, kde se jedná o dodatky se dvěma partnery – základními školami. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/69/2022 
Přítomno 49, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 8 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 35 
 
 
 

53. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec a seznámil přítomné s předloženým materiálem 
k dodatkům celkem osmi školských PO z důvodu vymezení majetku. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/70/2022 
Přítomno 49, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 8 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 36 
 
 
 

54. Dodatek zřizovací listiny příspěvkové organizace v oblasti 
zdravotnictví 
 
Úvodní slovo přednesl Dalibor Horák, kde stručně informoval o materiálu k dodatku 
zřizovací listiny u PO Dětské centrum Ostrůvek z důvodu vyřazení stavby zchátralého 
zahradního domku na pracovišti v Jičíně z majetku PO. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/71/2022 
Přítomno 49, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 9 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 37 
 
 
 

55. 10_01_Program na podporu zdraví a zdravého životního stylu v roce 
2022, DT 10_01_02 – revokace 
 
Dalibor Horák uvedl bod 55, který se týká revokace předchozího usnesení v rámci 
dotačního programu Program na podporu zdraví a zdravého životního stylu v roce 
2022. Předmětem revokace je ta část usnesení týkající se poskytnutí dotace spolku 
ATOMIKA, který nepodepsal v daném termínu smlouvu o poskytnutí dotace. Částka 
2 128 000 Kč bude přesunuta do rezervy rozpočtu letošního roku. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/72/2022 
Přítomno 49, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 38 
 
 
 

56. Dotační program Olomouckého kraje 10_01_Program na podporu 
zdraví a zdravého životního stylu v roce 2023, DT 10_01_02_Podpora 
významných aktivit v oblasti zdravotnictví – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Dalibor Horák a stručně informoval přítomné o vyhlášení 
dotační programu Program na podporu zdraví a zdravého životního stylu v roce 2023 
a dotačního titulu Podpora významných aktivit v oblasti zdravotnictví. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/73/2022 
Přítomno 49, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 39 
 
 
 

57. 08_01_Dotační program pro sociální oblast 2023 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek a stručně informoval přítomné o vyhlášení 
dotačního programu Dotační program pro sociální oblast 2023. 
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Ivo Slavotínek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/74/2022 
Přítomno 49, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 40 
 
 
 

58. Žádosti o poskytnutí návratné finanční výpomoci z rozpočtu 
Olomouckého kraje v oblasti sociální 
58.1. Žádosti o poskytnutí návratné finanční výpomoci z rozpočtu 
Olomouckého kraje v oblasti sociální – DODATEK 
 
Ivo Slavotínek uvedl body 58 a 58.1., které se týkají žádostí o poskytnutí návratné 
finanční výpomoci z rozpočtu OK, které by byly vráceny zpět  
do rozpočtu nejpozději do 30. 6. 2024. V bodě 58 se jedná o subjekty neziskového 
sektoru, konkrétně je to Charita Olomouc a projekt na vybudování zázemí sociálních 
služeb v Řepčíně, na Vurmově a na tř. 1. Máje v Olomouci. Druhým subjektem je Rada 
seniorů ČR – Krajská rada seniorů OK, kde se jedná o seniorské projekty  
česko-polské přeshraniční spolupráce. Posledním žadatelem je Charita Šternberk 
a projekt na stavební úpravy a nástavbu objektu posilující sociální služby. V bodě 58.1. 
je žadatelem o finanční výpomoc společnost ELIM Hranice, kde se jedná o projekt 
zkvalitnění služby azylového domu ELIM Hranice. 
 
Ivo Slavotínek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
58. Žádosti o poskytnutí návratné finanční výpomoci z rozpočtu 
Olomouckého kraje v oblasti sociální – UZ/12/75/2022 
58.1. Žádosti o poskytnutí návratné finanční výpomoci z rozpočtu Olomouckého 
kraje v oblasti sociální – DODATEK – UZ/12/76/2022 
 
Přítomno 49, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 41 
 
 
 

59. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
sociální 
 
Ivo Slavotínek uvedl bod 59, který se týká celkem šesti dodatků zřizovacích listin PO 
v oblasti sociální, a to z důvodu změny rozsahu užívaného majetku. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/77/2022 
Přítomno 49, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 42 
 
 
 

60. Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb v Olomouckém kraji pro 
roky 2024–2026 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek k bodu 60, který pojednává o Střednědobém 
plánu rozvoje sociálních služeb v OK pro roky 2024–2026 a je velice důležitým 
koncepčním dokumentem nejen pro OK, ale i pro všechny kraje v České republice. 
Zpracovaný střednědobý plán je podmínkou pro získání finančních prostředků na 
neinvestiční výdaje sociálních služeb. Hlavní cíle průřezových a specifických opatření 
se tradičně zpracovávají primárně ve dvou pracovních skupinách, které se věnují 
jednotlivým tematickým oblastem: děti a mládež, rodina a osoby se zdravotním 
postižením, senioři, etnické menšiny a cizinci, osoby v krizi a osoby sociálně 
vyloučené, osoby ohrožené návykovým jednáním. Tento klíčový materiál byl schválen 
v Komisi pro rodinu a sociální záležitosti ROK dne 10. 11. 2022. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/78/2022 
Přítomno 49, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 43 

 
 
61. Síť sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2023 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek k bodu 61 týkajícího se Sítě sociálních služeb 
OK na rok 2023. Jedná se o klíčový dokument, který řeší financování oprav 
neinvestičních výdajů na financování sociálních služeb. V červnu bylo přijato 
rozhodnutí pro rok 2023, ve vazbě na vypuknutí válečného konfliktu na Ukrajině, síť 
sociálních služeb zmrazit tzn. nové služby nepřijímat a pouze došlo v létě letošního 
roku k tzv. aktualizaci jednotek. U stávajících jednotek zapojených do této sítě došlo 
k rozšíření i redukci. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/79/2022 
Přítomno 48, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 44 
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62. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb  
v Olomouckém kraji, Podprogram č. 1 – přerozdělení vratek 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek k bodu 62, což se týká poskytnutí vrácených 
finančních prostředků z účelově určené dotace ze státního rozpočtu v rámci 
Podprogramu č. 1 Programu finanční podpory poskytování sociálních služeb 
v Olomouckém kraji jednotlivým sociálním službám. Organizace nezřizované OK byly 
plně dofinancovány ve výši optimálního návrhu dotace, návrh na přerozdělení 
vrácených finančních prostředků je směřován na dofinancování PO OK. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/80/2022 
Přítomno 48, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 45 
 
 
 

63. Aktualizace plánu investic na rok 2022  
63.1. Aktualizace plánu investic na rok 2022 – DODATEK 
 
Petr Lysek uvedl body 63 a 63.1., které se týkají aktualizace plánu investic na rok 
2022. Bod 63 pojednává o dvou investicích, a to o rekonstrukci kotelen u Střední 
zdravotnické školy a Vyšší odborné školy zdravotnické Emanuela Pöttinga a Jazykové 
školy s právem státní jazykové zkoušky Olomouc a dále u PO Sociální služby pro 
seniory v Šumperku. V bodě 63.1. je předložen materiál k havarijnímu stavu dřevěných 
trámových stropů u Střední školy, Základní školy a Mateřské školy v Šumperku a dále 
k odstranění vlhkosti v suterénu budovy u Vlastivědného muzea v Olomouci. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
63. Aktualizace plánu investic na rok 2022 – UZ/12/81/2022 
63.1. Aktualizace plánu investic na rok 2022 – DODATEK – UZ/12/82/2022 
 
Přítomno 48, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 46 
 
 
 

64. Projekty spolufinancované z evropských a národních fondů ke 
schválení financování 
 
Úvodní slovo přednesl Petr Lysek a přítomné stručně informoval o materiálu 
k projektům spolufinancovaným z evropských a národních fondů ke schválení. Celkem 
se jedná o 5 projektů, z toho 2 z nich jsou v rámci Operačního programu 
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Zaměstnanost+, jeden z Integrovaného regionálního operačního programu, jeden 
z programu Národní plán obnovy a zbývající z Operačního programu životní prostředí. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/83/2022 
Přítomno 48, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 47 
 
 
 

65. Dotační program 15_01_Program Smart region Olomoucký kraj 2022 
– vyhodnocení – revokace 
 
Petr Lysek – bod 65 se týká revokace usnesení u Dotačního programu Program Smart 
region OK 2022, a to z toho důvodu, že žadatel nedoručil poskytovateli uzavřenou 
smlouvu v požadované lhůtě. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/84/2022 
Přítomno 49, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 48 
 
 
 

66. Dotační program 14_01 Program na podporu místních produktů 
2023 – vyhlášení 
67. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého 
kraje 2023 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík k bodům 66 a 67, které se týkají vyhlášení 
dotačních programů. Konkrétně se jedná o Program na podporu místních produktů 
2023 (bod 66) a Program obnovy venkova OK 2023 (bod 67). 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
66. Dotační program 14_01 Program na podporu místních produktů 2023 – 
vyhlášení – UZ/12/85/2022 
67. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého kraje 
2023 – vyhlášení – UZ/12/86/2022 
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Přítomno 49, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 49 
 
 
 

68. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2022 – žádosti 
příjemců 
 
Jan Šafařík stručně informoval přítomné o žádostech příjemců dotace v rámci 
Dotačního programu Program obnovy venkova OK 2022. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/87/2022 
Přítomno 49, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 50 
 
 
 

69. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytování dotace na služby obecného 
hospodářského zájmu v oblasti inovací 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík k bodu 69, který se týká dodatku ke smlouvě  
o poskytování dotace na realizaci služby obecného hospodářského zájmu mezi OK 
a Inovačním centrem OK. Dodatek musí být uzavřen z důvodu schválení vyrovnávací 
platby. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/88/2022 
Přítomno 49, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 51 
 
 
 

70. Stanovy sdružení cestovního ruchu 
 
Josef Suchánek požádal Luďka Niče, vedoucího odboru kanceláře hejtmana, aby 
přednesl úvodní slovo k bodům tykajícím cestovního ruchu a vnějších vztahů za 
nepřítomnou předkladatelku Miladu Sokolovou. 
 
Úvodní slovo přednesl Luděk Niče – zastupitelstvu je předloženo aktuální znění 
stanov Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu a Střední Morava – Sdružení cestovního 
ruchu 
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Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Vladimír Lichnovský požádal o zaslání změn, které ve stanovách proběhly v průběhu 
času. 
 
Luděk Niče, vedoucí odboru kancelář hejtmana, sdělil, že se obrátí na předsedy 
sdružení a přehled dodá. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/89/2022 
Přítomno 48, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 52 
 
 
 

71. Dotační program 12_01 Program na podporu cestovního ruchu  
a zahraničních vztahů 2023 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Luděk Niče, vedoucí odboru kancelář hejtmana, k bodu 71, 
který se týká vyhlášení dotačního programu Program na podporu cestovního ruchu 
a zahraničních vztahů 2023.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/90/2022 
Přítomno 48, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 53 
 
 
 

72. Dodatky č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace  
v Programu na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2022 
72.1. Dodatky č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace  
v Programu na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2022 – 
DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl Luděk Niče, vedoucí odboru kancelář hejtmana, k bodům 
72 a 72.1., které se týkají dodatků příjemců dotačních prostředků z Programu na 
podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2022. U obou příjemců se jedná 
o prodloužení termínu pro použití dotace a současně o prodloužení termínu 
vyúčtování. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
72. Dodatky č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace  
v Programu na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2022 – 
UZ/12/91/2022 
72.1. Dodatky č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace  
v Programu na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2022 – 
DODATEK – UZ/12/92/2022 
 
Přítomno 48, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 54 
 
 

 
73. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace  
v Programu na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2021 
mezi Olomouckým krajem a subjektem Řeka Morava pro Olomouc z.s. 
 
Luděk Niče, vedoucí odboru kancelář hejtmana, uvedl bod 73 týkající se dodatku 
s příjemcem Řeka Morava pro Olomouc z. s. Jedná o prodloužení termínu pro použití 
dotace a současně o prodloužení termínu vyúčtování. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/93/2022 
Přítomno 46, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 55 

 
 
 
74. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti cestovního ruchu 
a vnějších vztahů 
 
Úvodní slovo přednesl Luděk Niče, vedoucí odboru kancelář hejtmana, k bodu 74, 
který se týká žádostí o poskytnutí dotace v oblasti cestovního ruchu a vnějších vztahů. 
Konkrétně se jedná o Svazek obcí Mikroregionu Hranicko, kde jde o výjimku z důvodu 
toho, že předmět dotace spadá do podporovaných aktivit v rámci Koncepce rozvoje 
cyklistické dopravy, proto se ROK rozhodla vyhovět této žádosti. Dalším žadatelem je 
Profesionální video k projektu Princezna zakletá v čase. Bohužel došlo k nedoručení 
smlouvy subjektu, a proto se předkládá návrh na revokaci a současně půjde 
o prodloužení termínu využití dotace včetně vyúčtování. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/94/2022 
Přítomno 47, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 56 
 
 

75. Prominutí povinnosti odvodu za porušení rozpočtové kázně 
 
Úvodní slovo přednesl Lubomír Baláš k bodu 75, prominutí povinnosti odvodu  
za porušení rozpočtové kázně. Jedná se o 2 žádosti. V obou případech byla 
nedodržena podmínka sjednaná ve smlouvě o poskytnutí dotace, a to je termín použití 
prostředků. Smlouvami byla sjednána sankce ve výši 5 %. Odbor kontroly v obou 
případech dle zaběhlé praxe neshledal důvody hodné zvláštního zřetele k prominutí 
stanovené sankce. U obou žádostí je navrhováno prominout penále v plné výši.   
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/95/2022 
Přítomno 47, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 57 
 
 
 

76. Žádost městyse Náměšť na Hané o poskytnutí finančního daru 
 
Úvodní slovo přednesl Michal Zácha – jedná se o návrh na poskytnutí finančního daru 
ve výši 1 200 000 Kč žadateli městys Náměšť na Hané na akci Točna na Nových 
Dvorech, která se nachází na krajské komunikaci. Úpravou točny dojde ke zvýšení 
bezpečnosti dopravy, a to při otáčení autobusů veřejné linkové dopravy. V loňském 
roce bylo dohodnuto s městysem spolufinancování akce. Náměšť na Hané si akci 
vysoutěžila a následně i zrealizovala se souhlasem Správy silnic OK. Tímto 
materiálem dojde ke spolufinancování akce.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Matouš Pelikán vznesl dotaz k formulaci usnesení, kde je uvedeno „rozhodnutí 
o poskytnutí dotace“ a není jak, ale z kontextu vyplývá, že „zastupitelstvo schvaluje“, 
to znamená, že poskytuje dotaci.  
 
Michal Zácha upřesnil, že se jedná o finanční dar. V plánu bylo spolufinancování 
s tím, že se udělá sdružená investice. Došlo k nepochopení ze strany Náměště na 
Hané a Správy silnic OK, kdy obec neoslovila kraj ve chvíli, kdy zahájila soutěž, aby 
mohl být spoluinvestorem akce. Následně, po realizaci akce se Náměšť na Hané 
obrátila na OK s žádosti o poskytnutí přislíbených finančních prostředků. V této fázi to 
lze provést pouze prostřednictvím poskytnutí finančního daru.  
 
Josef Suchánek dodal, že panu zastupiteli Pelikánovi šlo pouze o formulaci usnesení, 
pointa věci je zřejmá.  
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Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/96/2022 
Přítomno 47, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 58 
 
 
 

77. Národní sportovní centrum Prostějov, z. s. – změna stanov, členství 
v orgánech spolku 
 
Úvodní slovo přednesl Michal Zácha k bodu 77, který se týká změny ve stanovách ve 
věci členství v představenstvu. Konkrétně se jedná o práci s pojmem stálý člen 
představenstva, kdy dojde k vypuštění ujednání obsahující dělení členství 
v představenstvu na stálé členství a členství založené na volbě valnou hromadou. 
Bude klasické volební období na 5 let a dojde k vypuštění pravidel pro dotaci ve funkci 
člena představenstva spolku. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/97/2022 
Přítomno 47, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 59 

 
 
 

78. Smlouva o převodu akcií společnosti Servisní společnost odpady 
Olomouckého kraje, a.s., na budoucího akcionáře město Hranice 
78.1. Smlouva o převodu akcií společnosti Servisní společnost odpady 
Olomouckého kraje, a.s., na akcionáře spolek Odpady Olomouckého 
kraje, z.s. 
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída k bodům 78 a 78.1. V bodě 78 dochází 
k odprodeji akcií městu Hranice a stane se tak přímým akcionářem ve výši necelých 
4 %. V bodě 78.1. se jedná o převod kmenových akcií, jejichž výlučným vlastníkem je 
OK spolku Odpady OK. Tímto dojde k navýšení podílu spolku na 8,5 % a OK se sníží 
jeho podíl na 27,5 %, což je žádoucí z důvodu většího zapojení obcí do projektu. OK 
by měl být pouze koordinátorem. Díky projektu si města a obce vybudují odpadní 
infrastrukturu a budou připraveny na změny, které mají přijít v roce 2030. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
78. Smlouva o převodu akcií společnosti Servisní společnost odpady 
Olomouckého kraje, a.s., na budoucího akcionáře město Hranice – 
UZ/12/98/2022 
78.1. Smlouva o převodu akcií společnosti Servisní společnost odpady 
Olomouckého kraje, a.s., na akcionáře spolek Odpady Olomouckého kraje, z.s. 
– UZ/12/99/2022 
 
Přítomno 45, pro 41, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 3 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 60 
 
 
 

79. Pověření poskytovatelů zdravotních služeb poskytováním služeb 
obecného hospodářského zájmu 
 
Dalibor Horák uvedl bod 79, který se týká pověření daného zdravotnického subjektu 
službou obecného hospodářského zájmu, což souvisí s možností podání žádosti  
o dotaci v rámci programu a nemá žádný dopad do rozpočtu kraje. Jedná se tedy  
o čistě formální záležitost. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/100/2022 
Přítomno 44, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 61 
 
 
 

80. Žádost o poskytnutí návratné finanční výpomoci z rozpočtu 
Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík k bodu 80, tedy k žádosti o poskytnutí návratné 
finanční výpomoci z rozpočtu OK Inovačnímu centru OK ve výši 6,5 mil. Kč. Účelem 
této finanční výpomoci je předfinancování výdajů projektu Smart akcelerátor OK III do 
doby proplacení 1. zálohové platby v rámci projektu. Jedná se o podporu rozvoje 
inovačního prostředí v kraji. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/101/2022 
Přítomno 46, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 62 
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V usnesení byla na žádost zpracovatele a se souhlasem předkladatele provedena 
dodatečná technická oprava – v bodu 2 usnesení byl text "ze dne 12. 12. 2022" 
nahrazen textem "č. UZ/7/17/2021 ze dne 13. 12. 2021". 
 
 
 

81. Odměňování členů Zastupitelstva Olomouckého kraje a členů 
výborů, komisí a zvláštních orgánů 
 
Lubomír Baláš uvedl bod 81, který se týká odměňování členů ZOK a členů výborů, 
komisí a zvláštních orgánů. Materiál je předložen z důvodu schválené novely nařízení, 
která řeší navýšení finančních prostředků za výkon jednotlivých pozic v rámci 
zastupitelstev.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/12/102/2022 
Přítomno 44, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 63 
 
 
 

82. Různé 
 
Bod uvedl Josef Suchánek a vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Ladislav Okleštěk popřál všem jménem zastupitelského klubu hnutí ANO a jménem 
svým pevné zdraví, šťastné a veselé Vánoce a úspěšný nový rok. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
 
 
Josef Suchánek připomněl, že příští zasedání zastupitelstva se bude konat 
20. 2. 2023. Uvedl, že pro zastupitele jsou připraveny k vyzvednutí regionální 
produkty. Závěrem poděkoval všem za spolupráci v letošním roce a popřál hodně 
zdraví, hezký zbytek adventu a Vánoce a do nového roku jen všechno dobré.   
 
 
 
Josef Suchánek ukončil zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje v 14:15 hod. 
 
 
 
Přílohou tohoto zápisu je dokument „Usnesení z 12. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 12. 12. 2022“ a Přehled jmenovitého hlasování 
z 12. zasedání ZOK konaného dne 12. 12. 2022. Podkladové materiály z 12. zasedání 

https://www.olkraj.cz/usneseni-z-12-zasedani-zok-konaneho-dne-12-12-2022-cl-5851.html
https://www.olkraj.cz/usneseni-z-12-zasedani-zok-konaneho-dne-12-12-2022-cl-5851.html
https://www.olkraj.cz/zapisy-zok-cl-4995.html
https://www.olkraj.cz/zok/12-12-2022/start.html
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Zastupitelstva Olomouckého kraje konaného dne 12. 12. 2022 jsou k dispozici na 
webových stránkách ZOK. 

 
 
 
Zápis pořízen dne: 19. 12. 2022  
Zapsala:  Veronika Dresslerová 
    Kateřina Zajíčková 
 
 
 
 
 
 
V Olomouci dne: 20. 12. 2022 
 
 
 
     
        
          
            Josef Suchánek 
        hejtman Olomouckého kraje, v. r. 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 
 
              Martin Jirotka                                                    Vladimír Lichnovský 
      člen zastupitelstva, v. r.                                          člen zastupitelstva, v. r. 
 
 
 
 
 
                Jiří Hübner                                                      Hana Vacková 
        člen zastupitelstva, v. r.                                     členka zastupitelstva, v. r. 
 
 
 
 
 
              Martin Eliáš                                                      
        člen zastupitelstva, v. r.                                             
 


